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Logika

Vlada RH odobrila je zahtjev Hrvatske vatrogasne zajednice za produljenje 
korištenja vatrogasnoga kampa u Fažani na razdoblje od 50 godina. Spora-
zum o tome premijerka Jadranka Kosor i predsjednik HVZ-a Ante Sanader 

potpisali su potkraj srpnja u samome kampu, u nazočnosti potpredsjednika Vlade 
Domagoja Miloševića, ministra obrane Davora Božinovića, ministra gospodarstva 
Đure Popijača, državnog tajnika u Ministarstvu mora Josipa Borića te najviših duž-
nosnika HVZ-a. 

- Prije dva mjeseca Vlada je obećala da ćemo udovoljiti zahtjevu HVZ-a, a danas 
smo to ovim Sporazumom i potvrdili. Sljedećih 50 godina kamp je vaš. Smatramo da 
su vatrogasci zaslužili ovakav prostor u kojem će se odgajati nove vatrogasne snage. 
Želim podsjetiti i na doprinos vatrogasaca tijekom Domovinskoga rata. Mnogi su 
vatrogasci dali svoje živote za obranu Domovine. Hrabrost ste pokazali i za požara na 
Braču ovoga ljeta na čemu vam također zahvaljujemo. Sporazum koji smo danas pot-
pisali je na dobrobit mladih ljudi, budućih vatrogasaca. Želim vam uspješan rad, rekla 
je premijerka Kosor obraćajući se mnogobrojnim okupljenim vatrogasnim časnicima 
i vatrogasnoj mladeži koja je boravila u kampu.

Vatrogasni kamp u Fažani 
sljedećih 50 godina na 
raspolaganju HVZ-u

Zajednička fotografija za uspomenu

Postrojavanje u čast premijerke Kosor
Sporazum potpisali premijerka Kosor 
i predsjednik HVZ-a Sanader
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NOVOSTI     
Vatrogasni kamp u Fažani sljedećih 50 godina na raspolaganju HVZ-u 
Požarna sezona – jedna od boljih
UČKA: Susret čelnika Parka prirode i vatrogasaca 
Kako poboljšati status dobrovoljnih operativaca?
Mali Riječani crtali i pisali o vatrogastvu
Od 1. prosinca vatrogasci na broju 193

MEĐUNARODNA SURADNJA   
Veliki zaokret u zajedničkim programima hrvatskih i francuskih vatrogasaca
Šapjane domaćin međunarodnoga tečaja za CFBT instruktore, prvog u Hrvatskoj

STRUČNO USAVRŠAVANJE
U Rijeci održan specijalistički tečaj spašavanja sa visina i iz dubina
Usavršavanje specijalističkoga tima za spašavanje iz ruševina JVP-a Rijeka

 VJEŽBE
Liburnijski vatrogasci vježbali kako spasiti Učku

INTERVENCIJE
Do 1. prosinca JVP Rijeka imao 1381 intervenciju
Opatijski vatrogasci 24 dana u akciji traganja i spašavanja

SJEĆANJA      
S. Suzić: 40 godina od požara na brodu Ragna Gorthon

INTERVJU     
Željko Mirković, gradonačelnik Vrbovskog:
Vatrogasci – potpora društvenoj zajednici i gospodarstvu

OBLJETNICE      
Svečano za 60. rođendan DVD-a Severin na Kupi
I DVD Veliki Jadrč proslavio 60. obljetnicu
Pola stoljeća DVD-a Jasenak
DVD Čavle obilježio 30 godina rada

NATJECANJA

ZANIMLJIVOSTI

IN MEMORIAM      
Josip Jaška

Hrvatska je Vlada dala suglasnost na novu 
numeraciju pozivnih brojeva za žurne 
službe koju je, u skladu s EU-standar-

dima i svojim tehničkim zahtjevima, uveo HA-
KOM. To znači da su i vatrogasci, kao jedna od 
žurnih službi, sačuvali svoj broj pa ih se sada 
može dobiti na 193. Logično je da taj broj ipak 
NIJE ukinut (iako je takvih prijedloga, sjetimo se, 
bilo). Štoviše, tijekom 2012. godine za pozivanje 
vatrogasaca koristit će se i stari (93) i novi (193) 
broj, a od prosinca sljedeće godine, nakon raz-
doblja privikavanja građana na novi broj,  poziv-
ni broj 193 u potpunosti će zaživjeti.

Kada neka organizacija sustavno i planski go-
dinama ulaže u razvoj, osobito razvoj vlastitih 
kadrova, također je logično da to urodi plodom. 
Potvrđuje to i nedavno dogovorena suradnja 
hrvatskih i francuskih vatrogasaca, i to na razini 
dviju regija: Primorsko-goranske županije i re-
gije Bouchnes du Rhone. Vatrogasna zajednica 
PGŽ-a tim je projektom, pored mogućnosti usa-
vršavanja kadrova u Francuskoj, dobila i snaž-
nog partnera pri traženju financijskih sredstava 
iz EU-fondova.

Slijedom takve logike, ne treba čuditi niti to da 
su baš vatrogasni stručnjaci PGŽ-a, prvi u Hrvat-
skoj, uspjeli u Šapjanama organizirati sedmod-
nevno usavršavanje za CFBT instruktore kojemu 
su se odazvali instruktori iz desetak zemalja svi-
jeta, a vodili su ga ugledni australski stručnjaci 
- Shan Raffel i John McDonough. 

Veseli i Vladina odluka kojom je Hrvatskoj vatro-
gasnoj zajednici odobreno  produljenje korište-
nja vatrogasnoga kampa u Fažani na razdoblje 
od 50 godina. Pa i logično je nastaviti nešto što 
se i dosad pokazalo dobrim, osobito za odgoj 
budućih vatrogasnih snaga.

U ovom broju donosimo još pregršt zanimljivih 
vijesti i izvještaja o aktivnostima vatrogasaca 
PGŽ-a u proteklom šestomjesečnom razdoblju.
 
Da bi priča bila zaokružena, logično je podsjetiti 
da su pred nama božićno-novogodišnji blagda-
ni. Vrijeme je to darivanja, obiteljskoga okuplja-
nja i dobrih želja. E pa neka nam je svima blago-
slovljen Božić i  sretna 2012. godina!       
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Osnivanje stručnoga tijela pri HVZ-u čija će zadaća biti 
borba za prava dobrovoljnih vatrogasnih operativaca 
– to je prijedlog Plavo-zelene koordinacije koji 

su potpisali svi njezini članovi sa željom da se definiraju 
prava dobrovoljnih operativaca te da se ta prava uvrste 
u Zakon o vatrogastvu. Taj je prijedlog upućen krovnoj 
vatrogasnoj organizaciji – HVZ-u uz napomenu da bi u tom 
novooformljenom stručnom tijelu trebali sjediti i predstavnici 
DVD-ova. Koordinacija također traži da HVZ provede 
anketu u svim DVD-ovima kako bi se dobio kompletan uvid 
u problematiku te konkretni prijedlozi s terena kako to stanje 
popraviti.
A da stanje nije zadovoljavajuće, članovi Koordinacije (DVD-
ovi Lobor, Slatina, Velika, Kutjevo,Vodice, San Marino 
Novi Vinodolski i VZ Bakar-Kostrena), koji su se sredinom 
listopada sastali u Bakru, potkrijepili su i konkretnim 
primjerima. Istaknuto je kako se zasad znaju samo obveze 
dobrovoljnih vatrogasaca-operativaca koje nisu male (redovito 
educiranje, vježbe, održavanje tehnike, zajedničke i osobne 
opreme, rad s mladeži, radne akcije, intervencije), dok se prava 
svode na sendvič i sok nakon intervencije te domjenak nakon 
godišnje skupštine. Članovi Koordinacije ističu da dobrovoljni 
vatrogasac mora biti zaštićen zakonom što će povećati njegovu 
djelotvornost i spriječiti, primjerice, pojavu da ako zbog 

Suradnja  Javne ustanove Park prirode Učka s vatrogasnim 
zajednicama Primorsko-goranske i Istarske županije iz 
godine u godinu sve je bolja, komunikacija je otvorena i 

prijateljska, svi se problemi rješavaju s mnogo razumijevanja i 
susretljivosti. Tim su riječima čelni ljudi spomenutih institucija 
ocijenili suradnju koja je, na sustavnijoj razini, pokrenuta 2001. 
godine. 
Deseta obljetnica uspješne suradnje obilježena je 1. srpnja 
radnim sastankom na Učki koji bi, prema željama sudionika, 
trebao postati tradicionalan i održavati se svake godine na 
početku požarne sezone.
Ravnateljica Ustanove Suzi Petričić tom se prilikom posebno 
zahvalila županijskom vatrogasnim zapovjednicima Slavku 
Gaušu (VZPGŽ) i Dini Kozlevcu (VZIŽ) te Mladenu Šćulcu, 
zapovjedniku Područne vatrogasne zajednice Liburnije i Nikici 
Tramontani, stručnom suradniku u VZPGŽ-u zahvaljujući 
kojemu je, kako je rekla, i došlo do te uspješne suradnje. 
Petričić je podsjetila da u sklopu Ustanove djeluju tzv. rendžeri 
koji nadziru Park uz dobru suradnju ne samo s vatrogascima, 
već i s čelnicima lokalnih zajednica u okruženju. – To je jako 
važno i pozitivno jer svi imamo zajednički cilj – očuvati ove 
naše prirodne ljepote, rekla je Petričić.
Županijski vatrogasni zapovjednici Slavko Gauš i Dino 
Kozlevac rekli su pak kako Učku, bez obzira na administrativne 
granice, doživljavaju kao jedinstvenu cjelinu o kojoj treba 

Protekla je požarna se-
zona na području cijele 
Vatrogasne zajednice 

PGŽ-a bila jedna od ponajbo-
ljih u proteklih 10 godina. Izno-
seći podatke o sezoni, pred-
sjednik VZPGŽ-a Hinko 
Mance na sjednici Zapovjedniš-
tva i Upravnoga odbora, održa-
noj u rujnu, naglasio je kako je 
na području Rijeke i tzv. riječ-
koga prstena od 1. lipnja do 21. 
rujna zabilježeno 80 požara na 
otvorenom prostoru, od čega 
su tek tri bila većih razmjera. 
Najveći se dogodio na Zlobinu, 
a izgorjelo je 35 ha površine. Prema Manceovim riječima, od 
tih 80 požara, čak se 39 odnosilo na požare uz željezničku pru-
gu pa ne čudi da je 50 posto požara zapravo bilo na područ-
ju Bakra i Kostrene. Ovoga su ljeta, unatoč iznimno visokim 
temperaturama i dugotrajnoj suši, dobro prošli i otoci. Tako je 

Mladež PGŽ-a i ove godine najbrojnija u Fažani
S 210 sudionika iz 12 vatrogasnih društava, VZPGŽ i ove 
je godine bio najzastupljeniji u Kampu, iako je imao ma-
nje sudionika nego protekle dvije godine. Prema izvješću 
predsjednice Savjeta vatrogasne mladeži Renate Topo-
lovec, 16. je kamp održan u 11 smjena, od 20. lipnja do 
5. rujna, imao je 5-postotno povećanje ukupnog broja 
sudionika u odnosu na prošlu godinu. Topolovec je tako-
đer napomenula da je iz VZPGŽ-a i ove godine bio jedan 
voditelj smjene (Klaudijo Filčić, DVD Halubjan), a što se 
ukupnoga dojma tiče, sve je prošlo u redu. Zabilježen je 
tek jedan incident u kojemu je zapovjednik smjene Ivan 
Golubić, prema njezinom mišljenju, neadekvatno reagirao 
prilikom puštanja neprimjerenih pjesama u kampu zbog 
čega će se, kako je najavljeno,  protiv njega pokrenuti ste-
govni postupak. 

Kako poboljšati status dobrovoljnih operativaca?

intervencije ne dođe na posao od kojega živi, mora koristiti dan 
godišnjega odmora ili neplaćeni dan.
HVZ kao krovna vatrogasna organizacija treba se sustavnije 
pozabaviti tim višegodišnjim problemom pa joj je, u dobroj 
vjeri, Koordinacija i  uputila spomenute prijedloge. 
Dvodnevni su sastanak Koordinacije, čiji je domaćin bila 
Vatrogasna zajednica Bakar-Kostrena, pratili i bakarski 
gradonačelnik Tomislav Klarić i njegov zamjenik Rajko Pavešić, 
načelnik Općine Kutjevo Ivica Nikolić, načelnik Općine Lobor 
Andrija Smetiško te načelnik Općine Velika Vlado Boban. 
Svi su poduprli rad DVD-ova i nastojanja Koordinacije da se 
poboljša status njihovih operativnih članova.

UČKA: Susret čelnika Parka prirode i vatrogasaca 
Primorsko-goranske i Istarske županije

zajednički brinuti, što se pokazalo i 2003. godine, tijekom 
velikoga požara na Učki. – Tada su vatrogasne snage obiju 
županija združeno djelovale na gašenju požara, nisu se naravno 
gledale županijske granice, naš je zajednički cilj bio što prije 
ugasiti požar kako bi štete bile što manje. Uvijek funkcioniramo 
na taj način, komunikacija je vrlo profesionalna i bez poteškoća 
jer su i naši interesi zajednički, naglasili su zapovjednici.
Naposljetku ponovimo da bi ti godišnji susreti trebali postati 
tradicionalni kako bi razmjena iskustava i protok informacija 
bili još bolji.

Požarna sezona – jedna od boljih

Rab imao samo 14 požara otvorenoga prostora sa svega 300 m2 
opožarene površine, na Lošinju ih je bilo devet, Krk je, kao i 
Liburnija, prošao bez većih požara, dok je na području Crikve-
nice i Novog Vinodolskog bilo 35, uglavnom manjih požara.

Zahvalivši na razumijevanju i ustupanju kampa, predsjednik 
HVZ-a Ante Sanader istaknuo je da je potpisani ugovor za 
vatrogasce životno važan. – Zahvaljujući odluci Vlade, ovdje 
ćemo moći obučavati našu mladež, stvarati novi vatrogasni ka-
dar. Naš je cilj da ovaj kamp dobije međunarodnu dimenziju, 
tj. da svake godine ugostimo nekoliko skupina iz europskih 
zemalja što će, uvjereni smo, pridonijeti razmjeni iskustava i 
jačanju struke, naglasio je Sanader. 

Načelnik HVZ-a Željko Popović podsjetio je da kamp vatroga-
sne mladeži u Fažani uspješno djeluje već 12 godina. Dosad je 
kroz njega prošlo 16 tisuća mladih iz cijele Hrvatske, a posebno 
je izdvojio rekordnu 2009. godinu, kada su u kampu boravila 
1733 polaznika.

Članovi Vlade u kratkom obilasku kampa
 Premijerka darovana vatrogasnom 
kapom i posebnom plaketom

Za uvažene je goste priređena 
vatrogasna vježba

Članovi Zapovjedništva i Upravnoga odbora zasjedali u Vrbovskom
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Međunarodna suradnjaNovosti

Svečana dodjela nagrada ove je godine održana u OŠ 
Podmurvice, a okupljene je učenike i njihove mentore 
pozdravio Hinko Mance, zapovjednik JVP-a Rijeka. Kako 
je rekao, akcija je i ove godine postigla dobre rezultate, 
pristiglo je mnogo kvalitetnih radova što pokazuje da riječki 
osnovnoškolci ozbiljno promišljaju o vatrogastvu. – Ako ovaj 

Mali Riječani crtali i pisali o vatrogastvu
Gradska vatrogasna zajednica Rijeka u suradnji s 

Odjelom gradske uprave za odgoj i školstvo Grada 
Rijeke i ove je godine raspisala natječaj za izradu 

literarnih i likovnih radova učenika riječkih osnovnih škola 
na temu vatrogastvo i zaštita od požara. Svrha je projekta 
poticanje stvaralaštva, popularizacija vatrogastva te širenje 
svijesti o potrebi zaštite od požara. 

Od 1. prosinca vatrogasci na broju 193

Sukladno suglasnosti koju je Vlada RH u listopadu dala 
za uvođenje dodatnog broja „1“ ispred pozivnog broja 
za žurne službe, od 1. prosinca novi pozivni broj za 

vatrogasce je 193. Novu numeraciju brojeva za žurne službe 
uvela je Hrvatska agencija za poštu i elektroničke komunikacije 
(HAKOM) , sukladno EU-standardima i tehničkim zahtjevima 
operatera.

Novi troznamenkasti broj za vatrogasnu službu u punoj je 
funkciji od 1. prosinca ove godine, ali se još može koristiti i 
stari broj (93) koji će vrijediti do početka prosinca 2012. 
godine. Nakon toga, prilikom pozivanja broja 93, korisnici 

će govornom porukom biti upozoreni da je taj broj neaktivan 
te da je usluga „vatrogasci“ dostupna na broju 193. U siječnju 
2014. godine broj 93 u potpunosti će se ugasiti, uključujući i 
govornu poruku.

Što se Primorsko-goranske županije tiče, novi je broj već u 
funkciji i na njega se javljaju vatrogasci u javnim vatrogasnim 
postajama u Rijeci, Opatiji, Krku i Lošinju. Prema riječima 
Hinka Mancea, predsjednika Vatrogasne zajednice PGŽ-a, 
sljedeće će se godine prikladnom kampanjom javnost upoznati 
s navedenim promjenama kako bi broj 193 u potpunosti zaživio 
među mještanima Primorsko-goranske županije.

Nagrađeni
Literarni radovi (niži razredi):

1. Ivan Rundić, 3. razred, OŠ Trsat
2. Silvija Dujić, 3. razred, OŠ-SE San Nicolo
3. Filip Pogač, 2. razred, OŠ Srdoči

Literarni radovi (viši razredi):
1. Luka Tomaš, 7. razred, OŠ Vežica
2. Darijan Jelušić, 5. razred, OŠ Ivana Zajca
3. Dino Alić, 7. razred, OŠ Zamet

Likovni radovi (niži razredi):
1. Adrijan Hiring, 3. razred, OŠ Nikola Tesla
2. Ivana Babić, 4. razred, OŠ Trsat
3. Marin Jureško, 4. razred, OŠ Belvedere

Likovni radovi (viši razredi):
1. Marta Radić, 8. razred, OŠ Nikola Tesla
2. Adrijana Osmani, 8. razred, OŠ Nikola Tesla
3. Rea Stemberger, 7. razred, OŠ Dolac

projekt pridonese sprečavanju makar jednog požara, postigli 
smo cilj, kazao je Mance te pozvao djecu da se dogodine u još 
većem broju priključe projektu. 
Okupljene su pozdravili i predstavnici Grada Rijeke koji su 
najavili da će, već tradicionalno, nagrađeni dječji radovi biti 
izloženi u izlogu zgrade gradske uprave na Korzu.   

Nagrađeni učenici

I likovni i literarni radovi iz godine u godinu sve su kvalitetniji

Veliki zaokret u zajedničkim programima hrvatskih i francuskih vatrogasaca

Dogovorena suradnja na razini dviju 
regija 

Razmjena vatrogasaca između 
Hrvatske i Francuske, pokrenuta 
prije četiri godine, nastavlja se 

i sljedeće godine, samo što je sada ta 
suradnja, pored već postojeće na državnoj 
razini,  dogovorena i na razini dviju 
regija (Primorsko-goranske županije i 
regije Bouchnes du Rhone). Nadalje, 
specijalistički vatrogasni tim Vatrogasne 
zajednice PGŽ-a za spašavanje iz ruševina 
dogodine će sudjelovati na velikoj 
nacionalnoj godišnjoj vatrogasnoj vježbi 
u Francuskoj. Naposljetku, francuske će 
kolege vatrogascima Primorsko-goranske 
županije pružiti svekoliku tehničku i 
savjetodavnu potporu vezanu uz daljnju 
izgradnju i razvoj vatrogasnoga obučnoga 
centra u Šapjanama. 

Najvažniji su to zaključci dogovoreni 
u Bouches du Rhone u kojemu je 
tijekom studenoga boravilo četveročlano 
izaslanstvo VZPGŽ-a: predsjednik 
Hinko Mance, županijski vatrogasni 
zapovjednik Slavko Gauš, časnik za vezu 
JVP-a Grada Rijeke Sanjin Blažević 
te predsjednik DVD-a Jelenje Mark 
Kovačić. Hrvatske su vatrogasce u 
Bouches du Rhone dočekali domaćini – 
Georges Deledda, šef Centra za spašavanje 

Port de Bouca i pukovnik Marc Vitalbo, 
vatrogasni zapovjednik regije Bouches 
du Rhone. Tijekom petodnevnog 
radnog posjeta francuskim kolegama, 
hrvatski su se vatrogasci upoznali s 
njihovim vatrogasnim ustrojem, posjetili 
obučne poligone za industrijske požare, 
francusku nacionalnu školu za  časnike 
te stekli detaljniji uvid u funkcioniranje 
francuskoga vatrogastva. 

Inače, posjet Francuskoj dogovoren je 
još tijekom ljeta kada je VZPGŽ ugostio 
dvojicu visokopozicioniranih francuskih 

vatrogasnih časnika: kapetana Oliviera 
Damona, zapovjednika postaje Luynes 
Aix eu Provence i već spomenutoga 
pukovnika Marca Vitalboa, inače i 
CBRN savjetnika. Pukovnik Vitalbo 
tada je predložio podizanje dosadašnje 
francusko-hrvatske suradnje na višu, 
konkretniju  razinu te pozvao hrvatske 
kolege u  posjet Francuskoj, odnosno 
Bouches du Rhone u kojemu se inače 
nalazi najveći vatrogasni obučni centar 
u Francuskoj. 

Razgovori u Francuskoj vrlo plodonosni

Na natječaj je pristiglo gotovo 160 radova iz 18 škola, a najbolji 
su nagrađeni poklon bonovima u iznosu od 1000, 750 i 500 
kuna koje učenici mogu potrošiti u riječkim knjižarama. 



8 9nazovi 93  | Prosinac 2011. nazovi 93  |  Prosinac 2011.  

Međunarodna suradnja Međunarodna suradnja

Raffel i McDonough autori su, uz još dvojicu kolega, stručnog 
bestsellera vatrogasne literature – 3D Firefighting. Već se više 
od 20 godina bave izučavanjem flashovera, backdraughta i dru-
gih oblika ekstremnih požara te modernih vatrogasnih tehnika 
i taktika, sudjeluju na stručnim konferencijama i predaju širom 
svijeta, a njihovi su stručni radovi prevedeni na mnoge svjetske 
jezike. Obučavali su vatrogasce diljem Europe, SAD-a Kanade i 
Hong Konga.

- Radujemo se ovom tečaju. Ovdje su  neki od najboljih instruk-
tora Europe. Svrha je ovoga tečaja razmijeniti znanja i iskustva. 
Usavršavanje u vatrogastvu nikada nije završeno, to je nepreki-

dan posao, a mi ovdje učimo i kako prenijeti znanje kolegama vatrogascima. Istodobno naglašavam da 
ovaj vatrogasni kamp ima iznimno velike mogućnosti i u njemu se može napraviti sve što se zamisli i 
što se novcem može kupiti, rekao je Raffel. 

Boravak Francuza u PGŽ-u okončan 
je oproštajnim radnim ručkom u 
Rijeci tijekom kojega je hrvatskim 
vatrogasnim časnicima ponuđena 
mogućnost usavršavanja u Francuskoj, 
a hrvatskoj je strani također ostavljena 
mogućnost da sama odredi koliko će 
vatrogasnih časnika poslati na školovanje 
u Francusku i na koje vremensko 
razdoblje. Nadalje, pukovnik Vitalbo 
rekao je da je Francuska spremna pomoći 
i pri prikupljanju sredstava za vatrogasne 
projekte iz EU fondova, pri čemu bi se 
Francuska pojavila kao zemlja-partner 
što bi znatno olakšalo dobivanje novčane 
potpore iz EU-a. 

Na oproštajnom je ručku bio i Michel 
Felkay, ataše za unutarnje poslove 
Republike Francuske pri Francuskome 
veleposlanstvu u Zagrebu koji je potvrdio 
da se suradnja dviju država nastavlja i 
produbljuje. Tako se Francuska uključila 
u projekt izgradnje Obučnoga centra 
u Divuljama koji bi trebao dobiti 
regionalni status. Kako je ataše Felkay 
ujedno i regionalni koordinator za 

Šapjane domaćin međunarodnoga tečaja 
za CFBT instruktore, prvoga u Hrvatskoj
U organizaciji Vatrogasne 

zajednice PGŽ-a početkom 
studenoga organiziran je 

međunarodni šestodnevni stručni tečaj 
za CFBT instruktore. Riječ je o prvom 
tečaju toga tipa u Hrvatskoj koji su 
vodili Shan Raffel (Queensland Fire 
Service) i John McDonough (Sydney 
Fire Brigades) iz Australije, eminentni 
svjetski stručnjaci za ovladavanje 
ekstremnim oblicima požara.

Tečaj je održan u novoizgrađenom 
vatrogasnom vježbalištu u Šapjanama, 
a osmišljen je kao „fina“ nadogradnja 
znanja i vještina iz područja ponašanja 
požara u zatvorenom prostoru, kako u 

Zapadni Balkan u čijoj je ovlasti cijeli 
sektor civilne sigurnosti, važna je njegova 
izjava da se, uz već utvrđene programe 
usavršavanja na području požara na 
otvorenom i spašavanja iz ruševina, za 
koje se obuka za hrvatske vatrogasce 
provodi u Divuljama, također rade i 
programi za crnogorske vatrogasce, 
dok je u Skopju organiziran seminar o 
seizmičkim rizicima. Sve je to, naglasio 
je ataše Felkay, na tragu želje da se stvori  
regionalni obučni centar u kojemu bi, 
kako je zamišljeno još pri pokretanju 
međudržavne suradnje, hrvatski 
vatrogasci trebali preuzeti vodeću ulogu.

Podsjetimo, sporazum o vatrogasnoj 
suradnji Republike Hrvatske i Republike 
Francuske potpisan je potkraj 2007. 
godine na ministarskoj razini. Projekt se 
počeo provoditi u vrijeme mandata atašea 
Catherine Bonnet, a nastavlja ga sadašnji 
ataše Michel Felkay. U tu se suradnju 
osobito aktivno uključio VZPGŽ 
te su njegove dosadašnje aktivnosti 
rezultirale spomenutim dogovorom koji 
će vatrogascima Primorsko-goranske 

županije zasigurno donijeti mnoge 
beneficije. 

Članovi izaslanstva VZPGŽ-a 
jedinstveni su u ocjeni da je njihov 
posjet Francuskoj bio uspješan i vrlo 
plodonosan. Kako ističu, vrlo su 
dobro bili prihvaćeni, a njihovi su im 
domaćini ponudili različite mogućnosti 
usavršavanja (gašenje šumskih požara, 
kemijski akcidenti i sl.) te pomoć pri 
kandidiranju za sredstva iz EU-fondova. 
Sve dogovoreno sada treba razraditi, 
odrediti detaljnije uvjete suradnje kako 
bi se, sukladno iskazanim željama, 
dogodine ona mogla i realizirati. Važno 
je napomenuti da je u cijeli projekt 
uključeno i Francusko veleposlanstvo 
u Hrvatskoj što svemu dogovorenome 
daje i formalnu notu. Štoviše, ovisno o 
smjeru u kojemu će se ta međunarodna 
suradnja razvijati, otvorena je mogućnost 
da se suradnja vatrogasaca dviju regija 
proširi i na regionalne vlasti čime bi cijeli 
program dodatno dobio na težini. 

Uoči ovoljetnog boravka u Primorsko-goranskoj županiji, francuski 
su časnici najprije posjetili Divulje, potom Split i Zadar. U PGŽ-u su 

proveli najviše vremena, prošli su cijelu regiju, susreli se s profesional-
nim i dobrovoljnim vatrogascima, išli na teren kako bi vidjeli mjesta 
koja su opustošili šumski požari. Kako su istaknuli, primijetili su poma-
ke u hrvatskom vatrogastvu, npr. od lani je povećana sigurnost vatro-
gasaca nakon intervencije jer su u neka interventna vatrogasna vozila 
uvedeni sustavi brzoga hlađenja kabine. Primijetili su i da je u Rijeci 
jako dobro razvijen model suradnje profesionalnih i dobrovoljnih va-
trogasaca te model ispomoći među vatrogasnim postrojbama prilikom 
zahtjevnijih intervencija. Također su pohvalili veliku ljubaznost njiho-
vih domaćina koji su posjet Hrvatskoj učinili plodonosnijim i korisnijim.
Od uočenih nedostataka izdvojili su nepostojanje cisterni u šumama, 
što Francuska ima, i što bi znatno olakšalo i ubrzalo gašenje šumskih 

požara u Hrvatskoj. - Svidio nam se boravak u Hrvatskoj, iako smo ima-
li vrlo naporan raspored. Možda su naši domaćini htjeli testirati našu 
izdržljivost. Ipak, uspjeli smo se dva puta okupati, zaključili su u šali 
pukovnik Vitalbo i kapetan Damon.

Francuzi u Hrvatskoj

teorijskoj, tako i u praktičnoj nastavi, tj. 
vježbi sa „živom vatrom“. Pored četvorice 
hrvatskih instruktora (Dario Gauš, 
Igor Hrelja, Sanjin Balažević i Nikica 

Tramontana – svi iz VZPGŽ-a), među 
polaznicima tečaja bili su i eminentni 
CFBT instruktori iz Belgije, Španjolske, 
Francuske, Grčke, Nizozemske, Švedske 

i Tajlanda, njih ukupno 14, pa je to bio 
jedan od rijetkih slučajeva da se toliko 
vrhunskih stručnjaka okupi na jednome 
mjestu i zajednički vježba tjedan dana.

Tijekom boravka u PGŽ-u, francuski su 
časnici posjetili i opatijske vatrogasce

Kapetan O. Damon, ataše M Felkay i pukovnik M. Vitalbo Oproštajni radni ručak u Rijeci

Polaznici tečaja

Priprema za ulazak u flashover simulator
Visoke temperature traže 
izvrsnu fizičku pripremljenost

Velik medijski interes za događanja u 
Šapjanama

Shan Raffel  

John McDonough
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Na kraju obuke, polaznici tečaja 
stekli su međunarodnu instruktorsku 
licenciju za obučavanje vatrogasnih 
operativaca, tj za prenošenje stečenih 
znanja o odgovarajućim vatrogasnim 
strategijama, taktikama i tehnikama 
koje valja primijeniti pri svladavanju 
požara u zatvorenim prostorima. 

Naposljetku podsjetimo da je 
Vatrogasna zajednica PGŽ-a krenula 
u projekt izgradnje vatrogasnoga 
vježbališta u Šapjanama s ciljem da 
to postane međunarodni regionalni 
centar za obuku vatrogasaca i drugih 
interventnih službi. Svi dosadašnji 
gosti i polaznici bilo kojeg vatrogasnog 
tečaja organiziranog u Šapjanama 
jedinstveni su u ocjeni da je ta 
lokacija idealna za aktivnosti kojima 
je namijenjena. Uz daljnju potporu 
lokalnih i regionalnih vlasti, koja je i 
dosad bila iznimna, te očekivana EU- 
sredstva, vježbalište u Šapjanama 
uskoro bi moglo biti upotpunjeno i 
svim ostalim planiranim poligonima, 
specijaliziranim za specifične 
segmente vatrogasne djelatnosti, 
poput spašavanja iz ruševina, 
spašavanja iz dubina i visina, 
intervencija s opasnim teretima i sl.

- Čast mi je biti  ovdje s ostalim in-
struktorima. Naši domaćini - hrvatski 
instruktori ovdje rade velik posao. 
Upoznajemo vatrogasne standarde 
raznih država i to nam može pomoći 
da svima bude bolje. Iako dolazimo iz 
raznih krajeva svijeta s različitim vre-
menskim uvjetima, to nije bitno jer u 
zgradama koje zahvati požar uvjeti su 
svugdje isti, a ovdje učimo kako savla-
dati te požare.

George Bogkias, Grčka

Vatrogasna zajednica PGŽ-a 
organizirala je u suradnji s 
Hrvatskom vatrogasnom 

zajednicom specijalistički tečaj 
spašavanja s visina i iz dubina (II. 
stupanj). Tečaj je održan u listopadu, a 
pohađalo ga je 11 polaznika iz Požege, 
Poreča, Otočca, Splita i Rijeke.

Usavršavanje se sastojalo od teorijskoga 
dijela tijekom kojega su polaznici 
upoznati s opremom i tehnikama 
spašavanja, dok se praktični dio 
nastave odnosio na vježbe spašavanja 
uz korištenje tehnika s jednim, dva ili 
tri užeta. Za razliku od I. stupnja, II. 
stupanj obuke za spašavanje iz dubina i 
sa visina podrazumijeva samostalan rad 
pojedinaca, ali u sklopu spasilačkoga 
tima. 

Tečaj se provodio u vatrogasnoj postaji 
Centar u Rijeci, dok je terenska nastava 

Članovi  specijalističkog tima 
za spašavanje iz  ruševina  
JVP-a  Rijeka  u proteklom 

su razdoblju imali nekoliko važnih 
aktivnosti koje su pridonijele pobolj-
šanoj spremnosti i uvježbanosti tima.

Dana 15.rujna na poligonu u Šapja-
nama održana je vježba urbanog tra-
ganja i spašavanja na dijelu poligona 
koji je osmišljen upravo za tu na-
mjenu. Na vježbi je sudjelovao jedan 
tim riječkih vatrogasaca koji su za 
osnovni zadatak imali upotrebu alata 
za probijanje i rezanje betona. Kako 
bi vježba bila što učinkovitija, prema 
zamišljenim scenarijima, probijanja 
betonskih konstrukcija odvijala su se 
u skučenom prostoru, najčešće u le-
žećem položaju. Svrha je vježbe bila 
otkriti koliko bi u realnim uvjetima 
bilo potrebno vremena za probijanje 
konstrukcija u ograničenom prostoru 
jer je upravo takav prostor najvjerojat-

U Rijeci održan 
specijalistički tečaj 
spašavanja s visina i iz 
dubina

organizirana u Brodogradilištu 3. maj te 
u kanjonu Rječine. U Brodogradilištu 
je uvježbavano spašavanje unesrećene 
osobe iz brodskoga tanka, vertikalno 
spašavanje nosilima te spašavanje 
nosilima pomoću kose prečnice. 
Na građevinskoj dizalici, također u 
Brodogradilištu, uvježbavano je penjanje 
u paru uz postavljanje međuosiguranja. 
Kanjon Rječine poslužio je pak za 
vježbu spašavanja pomoću horizontalne 
prečnice s mogućnošću spuštanja po 
vertikali, dok je u vatrogasnoj postaji 
Centar provedena vježba spašavanja 
nosilima kroz stubišno okno i pomoću 
kose prečnice.

Osposobljavanje je trajalo 10 dana pod 
budnim okom riječkih instruktora: 
Darija Gauša, voditelja tečaja, Sanjina 
Blaževića, Igora Hrelje i Danijela 
Veljkovića. Polaznici su pokazali solidno 
znanje, a iskazali su i zadovoljstvo 

organizacijom tečaja te instruktorski tim 
ocijenili visokim ocjenama. 

Podsjetimo, provođenje obuke za 
spašavanje iz dubina i s visina Vatrogasna 
zajednica PGŽ-a intenzivno provodi 
posljednjih pet-šest godina i jedina je 
zajednica koja u tom segmentu obučava 
kadrove i izvan svojih redova, tj. s 
područja cijele Hrvatske.

Usavršavanje 
specijalističkoga 
tima za spašavanje iz 
ruševina JVP-a Rijeka

nija opcija u kojoj bi se našli pripadnici 
tima prilikom nastanka stvarnog doga-
đaja. Pored navedenih radnji, izvodilo se 
uvježbavanje s uređajima za pretraživanje 
prostora - vibroskopom i vibrofonom.  
Kako navedene uređaje JVP Rijeka ne 
posjeduje, za tu su prigodu uređaji posu-
đeni iz DUZS-a, Područnog ureda Za-
greb te im se ovim putem zahvaljujemo 
na posuđenoj opremi i suradnji. 

Od 3.-15 . listopada djelatnici JVP-a 
Grada Rijeke  Zoran Rački i Dražen Va-
gaja  sudjelovali su na  stručnom usavr-
šavanju za voditelje timova (SD 2). Prvi 
dio obuke održavao  se u Divuljama gdje 
su polaznici imali teorijsko usavršava-
nje koje se odnosilo na osnovne princi-
pe vođenja te razne scenarije nesreća. U 
drugom dijelu koji se održavao u Ku-
parima, na lokaciji starih vojnih hotela, 
stečena teorijska znanja primjenjivala su 
se u praksi. Obuku su vodili francuski 
instruktori koji imaju bogato iskustvo u 
urbanom traganju i spašavanju te su po-

Vježba  na poligonu u Šapjanama



12 13nazovi 93  | Prosinac 2011. nazovi 93  |  Prosinac 2011.  

Stručno usavršanje Vježbe

stavljeni visoki kriteriji pri ocjenjivanju 
polaznika. Stoga posebno veseli da su 
djelatnici JVP-a Rijeka  obuku završili s 
najvišim uspjehom.
U Kuparima je od 14.do 16. listopada 
održana i vježba spašavanja iz ruševi-
na Kupari 2011. Vježba je provedena u 
organizaciji DUZS-a, a svrha joj je bila 
provjera koordinacije  svih sudionika za-
štite i spašavanja u uvjetima  velikih ne-
sreća te provjera osposobljenosti i  samo-
dostatnosti timova  glede logistike  kod 
velikih nesreća.  JVP Rijeka na vježbu  je 
uputio jedan tim kojemu su se pridruži-
la dva vodiča potražnih pasa sa psima iz 
JVP-a Opatija.  Prošireni spasilački tim  
na put je krenuo u petak, 14. listopada 
te isti dan u večernjim satima stigao na 
predviđenu lokaciju. Raspoređen je na 

poslove opremanja kampa, dok su tri 
tima (Zagreb, DIP Split i Zadar) bili na 
sektoru i odrađivali postavljene zadatke.  
Odlazak riječkoga tima   na sektor bio je 
predviđen za subotu u 05:00 sati. Nepo-
sredno prije njihovog odlaska, na sektor 
rada došla je zapovijed da se vježba  na 
neko vrijeme prekida zbog velikog šum-
skog požara u Podgori  kraj Makarske.  
Na samom kraju donesena je odluka da 
se timovi koji su trebali biti angažirani za 
izvođenje vježbe upute na ispomoć  kole-
gama u Podgori. Tim Rijeka  u Podgori 
je bio  raspoređen  na sektoru i aktivno 
sudjelovao u gašenju šumskog požara. 
Tako su, unatoč propuštanju dijela plani-
rane vježbe, članovi riječkoga spasilačkog 
tima ipak imali prigodu u stvarnim uvje-
tima provjeriti neke segmente važne za 
funkcioniranje tima, a jedan od najvaž-
nijih svakako je organizacija putovanja te 
samodostatnost  tima. 

Sanjin Blažević

Aktivnosti tima tijekom 2011.
•	 3. veljače: cjelodnevna vježba na Trsatu,  održana na  području 

bivše vojarne Trsat

•	 7. - 18.ožujka:  šest djelatnika  JVP-a Rijeka sudjelovalo je na 
obuci u  Divuljama za spašavatelje u ruševinama  

•	 30. travnja: djelatnici JVP-a Rijeka sudjeluju na terenskoj  vježbi 
Zaštita 2011.

•	 15. rujna: uvježbavanje tima na poligonu u Šapjanama

•	 3.-15. listopada: djelatnici JVP-a Grada Rijeke  sudjeluju na 
obuci u Divuljama za voditelje timova

•	 14.- 16. listopada: jedan tim JVP-a Rijeka  sudjeluje na terenskoj 
vježbi Kupari 2011.

Ekipa JVP-a Grada Rijeke na požarištu u Podgori

Kamp u Kuparima 

Sredinom lipnja na predjelu Bodaj 
u području Parka prirode Učka 
održana je vatrogasna vježba u 

kojoj su simulirani uvjeti požara na 
Učki. Vježbu je organizirao DVD 
Učka u suradnji s Parkom prirode sa 
svrhom upoznavanja mladih vatrogasaca, 
pripadnika DVD-a, s mogućim stvarnim 
događanjima i uvjetima u kojima bi se 
vatrogasci našli pri gašenju požara na 
Učki, što podrazumijeva upoznavanje 
terena, prilaznih protupožarnih putova, 
kao i korištenje raspoložive tehnike za 
gašenje šumskih požara. Vježbom se 
također željelo podsjetiti stanovnike 
širega područja da je tijekom ljetne 
sezone zabranjeno loženje vatre na 
otvorenom te ih pozvati na odgovorno 
ponašanje.  

Liburnijski vatrogasci vježbali 
kako spasiti Učku

U vježbi je sudjelovalo 25 vatrogasaca 
sa sedam vatrogasnih vozila iz svih 
dobrovoljnih vatrogasnih društava 
s područja liburnijske vatrogasne 
zajednice: Krasa (Šapjane), Opatije, 
Lovrana, Sisola (Mošćenička Draga) i 
Učke, a pridružili su im se i  djelatnici 
Nadzorne službe Javne ustanove Park 
prirode Učka.

Prema zamišljenome scenariju koji je 
osmislio zapovjednik DVD-a Učka 
Goran Hibler, vježbom je simuliran 
nastanak čak pet istovremenih požara, 
uzrokovanih udarom groma, na različitim 
lokacijama. Dim je prvi uočio promatrač 

Parka prirode sa Vojaka. On je o tome 
obavijestio patrolu Parka koja je prva 
stigla na mjesto požara i počela gašenje. 
Istodobno je zatražila pomoć dodatnih 
snaga jer je požar buknuo na više lokacija 
istovremeno. Planom vježbe željelo se što 
vjernije simulirati stvarne događaje, tj. 
požar koji je 2003. zahvatio Učku. Tada 
je, zbog udara gromova, gorjelo na čak 16 
lokacija. Vatru je tjedan dana gasilo više 
od 700 vatrogasaca uz pomoć iz zraka, a 
izgorjelo je oko 30 četvornih  kilometara, 
tj. gotovo cijela zapadna padina Učke.
Vježbu su promatrali predstavnici 

istarskih vatrogasaca, predsjednik 
Vatrogasne zajednice Liburnije Boris 
Laginja, predstavnik Grada Opatije 
Alen Rajko te predstavnik Općine 
Mošćenička Draga Ferruccio Senčić. 
Nakon uspješno odrađene vježbe i 
njezine analize, svim su sudionicima 
zahvalili Mladen Šćulac, zapovjednik 
vježbe i PVZ-a Liburnija, Goran Hibler 
u ime domaćina – DVD-a Učka te Egon 
Vasilić u ime Parka prirode Učka. 

Egon Vasilić
     
 

G. Hibler, M. Šćulac i A. Rajko

 DVD Kras u akciji

Članovi DVD-a Učka „pokorili“ plamene izazove
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U prvih 11 mjeseci ove godine vatrogasci JVP-a Rijeka 
imali su 1381 intervenciju što je nešto više od prosjeka. 
Osobito je povećan broj tehničkih intervencija, dok 

intervencije vezane uz gašenje požara na otvorenom nisu 
odstupale od prosjeka. 

Porast tehničkih intervencija vezan je, među ostalim, i za 
vremenske neprilike. Tako su, primjerice, 7. listopada riječki 
vatrogasci u samo dva-tri sata imali više od 40 intervencija. Tog 
je dana, naime, na širem riječkom području pala velika količina 
kiše, više od 100 litara po četvornome metru pa je središte grada 
bilo u potpunom kolapsu. Zbog poplavljenih ulica i porušenih 
stabala, vatrogasne su ekipe imale pune ruke posla, ali su ipak 
uspjele za relativno kratko vrijeme odraditi veći dio posla pa je 
i promet ubrzo normaliziran. Dana 25. kolovoza u kasnim noćnim satima u 

akvatoriju ispred autokampa Preluk dogodila se 
teška pomorska nesreća u kojoj je jedna osoba teško 

ozljeđenja, dvije su osobe zadobile lakše ozlijede, a jedna je 
nestala. Te su se večeri oko 22 sata četvorica mladića uputila 
u neosvijetljenom 5-metarskom čamcu iz Rijeke prema 
Opatiji. Kasnijim policijskim očevidom utvrđeno je da su 
mladići prije isplovljavanja konzumirali alkoholna pića što 
je također pridonijelo tragediji. More je bilo mirno, a noć 
bez mjesečine tako da je prirodna vidljivost na moru bila 
iznimno slaba. 

U međuvremenu, nešto prije 23 sata iz Opatije je isplovio 
mladić s gliserom kako bi dostavio gorivo prijatelju koji 
ga je čekao u luci Rijeka. Oko 23 sata neosvijetljeni čamac 
se našao na kursu jurećega glisera koji je punom brzinom 
udario u njega, pri čemu je jedan od mladića ispao, a ostali su 
ozlijeđeni ostali u oštećenom plovilu. Gliser prilikom sudara 
nije pretrpio znatnija oštećenja pa je skiper odmah pristupio 
spašavanju unesrećenih osoba koje su se još nalazile u 
oštećenom čamcu.

Iz VOC-a Rijeka u JVP Opatija u 23:12 sati stigla je 
prva informacija o nesreći. Na mjesto događaja upućene 
su prve vatrogasne ekipe iz Opatije – jedno navalno i 
jedno zapovjedno vozilo. Dolaskom na mjesto događaja 
zapovjednik smjene JVP-a Opatija obavio je izvid i 
procjenu situacije, a u dogovoru s djelatnicima HMP-a i 
policije, otpočela je akcija zbrinjavanja unesrećenih osoba. 
Istodobno, na kopnu se sa navalnog vozila podignuo toranj 
s reflektorima radi osvjetljenja područja nesreće, a posade 
vozila pomagale su djelatnicima HMP-a u prijenosu teže 
ozlijeđene osobe od glisera do vozila HMP-a.

Do 1. prosinca 
JVP Rijeka 
imao 1381 
intervenciju

U listopadu valja izdvojiti još dvije intervencije vezane uz 
plin. Prva se odnosila na požar jednokatnice u Kastvu u 
kojoj su tijekom gašenja podrumskoga prostora vatrogasci 
bili upozoreni na opasnost od eksplozije plinske boce. Iako 
je vlasnik spomenuo tek jednu plinsku bocu, tijekom gašenja 
požara vatrogasci su iz podruma izvukli čak četiri plinske boce.
Plin je bio uzrok još jednog požara i to u jednom riječkom stanu 
u kojemu je, najvjerojatnije zbog neispravnog redukcijskog 
ventila, došlo do eksplozije. Nasreću, nitko nije ozlijeđen, a 
zahvaljujući brzoj intervenciji vatrogasaca, spriječeno je širenje 
požara i veća materijalna šteta. 

Opatijski vatrogasci 
 24 dana u akciji traganja i spašavanja

U dogovoru s kapetanom Lučke uprave Opatija i pomorskom 
policijom, započela je pretraga šireg područja oko mjesta nesreće 
kako bi se pronašao nestali mladić. Aktiviran je još jedan tim 
JVP-a Opatija koji se s vatrogasnim gliserom priključio potrazi. 
Kako cijelonoćna akcija traganja i spašavanja nije urodila 
plodom, u 6:45 ujutro obavljena je smjena ekipa na terenu, a 
vođenje vatrogasnih ekipa preuzeo je zamjenik zapovjednika 
JVP-a Opatija koji je i dodatno mobilizirao ljudstvo. U 9 
sati na mjesto događaja dolaze dvije ekipe ronilaca iz JVP-a 
Opatija, DVD-a Opatija i JVP-a Rijeka s ukupno šestoro ljudi. 
Unatoč svim uloženim naporima tijekom nekoliko urona i 
pregledavanja okolice nesreće, nestala osoba nije pronađena pa 
su se vatrogasne ekipe povukle s terena 26. kolovoza u 13:20 
sati.

Opatijski vatrogasci su i narednih dana svojim plovilom 
aktivno pretraživali širi opatijski akvatorij u nadi da će naći bilo 
kakav trag, no,  bez rezultata. Istodobno, na inicijativu obitelji 
i prijatelja nestaloga, bilo je više manjih akcija traganja koje 
također nisu urodile plodom.
Posljednji pokušaj da se unesrećeni pronađe proveden je 
17. rujna u prijepodnevnim satima kada su nakon pomnog 
proučavanja dominantnih vjetrova, morskih struja i temeljem 
iskustava iz prijašnjih akcija za pretraživanje odabrana tri 
područja na Kvarneru: akvatorij rta Jablanac na otoku Cresu, 
akvatorij ispred Bivija i Kantride te akvatorij između uvale 
Uboka i Brseča. Ovaj posljednji  pretraživali su pripadnici 
JVP-a Opatija, DVD-a Opatija i JVP-a Rijeka.
Tog dana ukupno dvanaest vatrogasaca-ronilaca i još šest 
vatrogasaca u pratnji bilo je angažirano u potrazi koja je trajala 
od 8.00 do 15:30 sati. Akcija je bila organizirana tako da su 
dva plovila; 6-metarski vatrogasni gliser i 14-metarski brod 

DSNM-a  poslužili kao radne platforme s kojih su obavljani 
uroni uzduž obale u dužini od dvije nautičke milje. Nažalost, ni 
ta potraga nije bila uspješna.

Završetkom potražne akcije  17. rujna završen je i angažman 
vatrogasnih snaga na tom slučaju. To je ujedno bio i kraj akcije 
traganja koja je s prekidima trajala ukupno 24 dana.

     Rene Raymond Gulin

U zapaljenom stanu pronađeno čak četiri plinske boce
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Potkraj listopada opatijski su vatrogasci imali vrlo 
neobičnu intervenciju. Služba 112 proslijedila im je 
dojavu o psu koji je upao u jamu na području Učke. 

Na mjesto događaja s dva vozila izašla je službujuća smjena 
s četvoricom djelatnika te jedan djelatnik iz slobodne smjene. 
Vlasnik nesretnoga dobermana dočekao ih je na pola puta te 
doveo na mjestu događaja na području Vela Sapca. Vatrogasna 
vozila ostavljena su na šumskoj cesti, a do  tristotinjak metara 
udaljene jame spasitelji su došli pješke. Već na prvi pogled 
vidjelo se da je  poprište nezgode vrlo skučeno. Rupa kroz koju 
je u jamu upala četverogodišnja kujica Rea bila je relativno mala 
(40 x 80 cm), a nakon jednog metra dubine nešto šira. Kujica se 
nalazila na samome dnu, na dubini od oko 10 metara. Uz pomoć 
alpinističke opreme i užadi u jamu se spustio vatrogasac Tonči 
Šorić. Preplašenoj je kujici stavio trokut maramu za spašavanje 
i  zakačio je za uže. Nakon što je kujica podignuta na površinu, 
po užetu se prema izlazu iz jame popeo i vatrogasac kojega su 
pri vrhu, zbog uskog otvora, izvukle kolege. Na zadovoljstvo 
vlasnika, cijela je nezgoda razriješena na vrijeme, bez trajnijih 
posljedica za kujicu Reu.
     Igor Ravlić

Doberman 
upao u jamu 
na Učki

Prestrašena Rea spašena iz dubine

Sjećanja

Crne slutnje
Porinuće dotad najvećega broda izgrađenog u 
Brodogradilištu 3. maj u Rijeci, koje je bilo predviđeno 
za subotu, 18. lipnja 1971. godine, odgođeno je za četiri 
dana zbog orkanskoga juga koje je tih dana vladalo 
Kvarnerom. Na dan porinuća, po običaju, kuma broda daje 
brodu ime te sjekiricom presijeca uže s bocom šampanjca, 
ali se boca nije razbila o trup broda. Ponovljena je radnja 
presijecanja, ali je tada sječivo sjekirice promašilo uže. Kod 
ponovnog pokušaja kuma se rasplakala pa je priskočio 
netko od uzvanika i pomogao presjeći uže. Šampanjac 
je napokon zapjenio provu broda, zatrubila je brodska 
sirena, uzvanici i brodograditelji su zapljeskali, ali je brod 
ostao stajati na navozu. Uslijedili su višednevni radovi 
na popravljanju podvodnoga dijela saonika kojeg je jako 
jugo  poremetilo. Prilikom podvodnih radova došlo je do 
urušavanja jednog dijela konstrukcije saonika pri čemu 
je  ozlijeđen jedan profesionalni ronilac. Nakon što su 
savladane sve poteškoće, odlučeno je da se porinuće obavi 
u utorak, 22. lipnja u popodnevnim satima. Riječkim je 
brodograditeljima tada uspjelo spustili u more brod od 
68 000 long tona. Novi brod koji se gradio za švedskoga 
brodovlasnika (Rederiaktiebolaget Gylfe) dobio je ime 
Ragna Gorthon, bio je dugačak 243 metara, širok 32 i visok 
18 metara. Gaz mu je bio 12,87 metara, a pokretao ga je 
motor 3. maja – Sulzer  od 17.400 KS. Bio je to najveći 
brodski motor dotad izgrađen u riječkome brodogradilištu. 
Na oslobođeni navoz položena je kobilica za veliki brod 
od 68.500 tona, koji se trebao graditi za istu štokholmsku 
kompaniju.  

Crni petak 17. rujna 1971. 
godine
Motorni brod Ragna Gorthon, novogradnja br. 531 nalazio 
se na vezu u opremnoj luci 3. maja, u završnoj fazi opreme. 
Dan uoči probne vožnje  za brodograditelje je posebno 
kaotičan jer se moraju završiti svi radovi i ispravci na 
brodu. Vari se, reže, pitura, popravlja struja, isprobavaju 
uređaji, uređuje interijer, odnose se i donose alati, kablovi, 
demontiraju razni uređaji, brod se čisti. Na brodu se nalaze 
stotine radnika, poslovođa i šefova, vlada opći metež. Tog 
je dana na brodu bilo 300 radnika, a u samoj strojarnici njih 
150, što iz  brodogradilišta, što iz sedam kooperantskih 
tvrtki. 

Centralni i dnevni tankovi bili su  puni goriva, generator 
za struju je radio i brod je bio pod naponom. U svakom 

40 godina od požara na 
brodu Ragna Gorthon

 (priča o junacima, žrtvama i gubitnicima)

dnevnom tanku bilo je 140 tona nafte. Stručnjaci su ispitivali 
protok dizelskoga goriva kada je netko od radnika otvorio 
brzozatvarajući ventil. Dizelsko je gorivo poteklo. No, u 
sistemu cijevi nedostajao je dio koji su cjevari skinuli zbog 
popravka kraće fleksibilne cijevi u blizini filtra. Nafta, čija je 
protočna moć 1,40 tona u minuti, potekla je prirodnim padom 
kroz taj otvor u debelom mlazu koji je udario u rezervni 
klip i košuljicu na drugoj razini strojarnice te se raspršio po 
njoj. Kako se u blizini varilo s aparatom za autogeno varenje, 
raspršena se nafta u dodirom s užarenom površinom zapalila. 
Plamen je nastao u trenu te je od podnice strojarnice dosezao 
iznad glava motora, zatim se proširio na gornje platforme 
i dimnjak. Vatra je zahvatila uređaje, instalacije, energetiku i 
ljude. Za nekoliko sekundi sve je bilo puno dima. Dizelski je 
generator prestao raditi gotovo trenutačno i strojarnica je ostala 
bez svjetla. Dim se munjevito širio, nestalo je kisika, ljudi su bili 
omamljeni, nije bilo eksplozivnih zvukova, samo pucketanje i 
poneki tihi jauk, vladala je čudna tišina. Ljudi su potrčali prema 
izlazima. Radnici su se gušili, gorjeli, padali, ostajali bez snage, 
izlazili posljednjim snagama oslanjajući se na ruke, jači su 
izvlačili slabije, a vani su padali u nesvijest . Taj dan u smjeni 
industrijske profesionalne vatrogasne jedinice  3. maja bila su 
petorica vatrogasaca (Simčić, Josip Kranjčić, Željko Šćulac, 
Klincov Mirko i  zapovjednik Vito Barbiš). U strojarnici broda  

vatrogasno je osiguranje provodio Rikard Ivančić. Spomenuta 
petorka crpila je vodu iz brodskog dvodna štive broj osam, u 
neposrednoj blizini strojarnice. Na oplati pregrade između štive 
osam i strojarnice ostao je otvoreni tehnološki otvor (80 x 80).  
Iznenada, bez ikakve najave i uzbune, iz tog su otvora počeli 
izlaziti prestravljeni radnici jedva uzvikujući Vatra, vatra!. Ne 
znajući što se dogodilo, vatrogasci su odmah priskočili u pomoć. 
U jednom su trenutku shvatili da ljudi više ne mogu izlaziti kroz 
pomoćni otvor jer se storio zastoj pa su ih jednostavno „čupali“ 
van. Tu se posebno istaknuo vatrogasac Simčić, inače vrlo 
snažan i gorostasan čovjek. Koristeći svu svoju snagu, Simčić  je 
doslovno nosio ljude i dizao ih na brodske penjalice. Izvlačenje 
je otežavao snop energetskih kablova koji su vodili u strojarnicu 
kroz taj otvor. Jedan od radnika koji je uspio izaći, nakon kratkoga 
predaha vratio se nazad u utrobu broda kazavši: Moram ići po 
njih. Nažalost, više se nije  vratio. Po pričanju spašenih radnika, 
jedan njihov kolega, vrlo debeo čovjek, pokušao je izaći kroz 
taj izlaz, ali kada je shvatio da mu to neće uspjeti, odustao je  i 
drugima pomogao u evakuaciji. Vatrogasci su se do posljednjeg 
trenutka uvlačili u otvor pokušavajući još nekoga izvući. Tako 
je spašeno na desetine radnika. Kroz pomoćni otvor počeo je 
sukljati crni dim, ali su vatrogasci ostali sve dok iz otvora nije 
počela teći zapaljena nafta koja im je zapalila obuću. Zatim su 
postavili jedan mlaz za gašenje s vatrogasne crpke usisavajući 

Ragna Gorthon na navozu

 Piše: 
Slavko Suzić,
 zapovjednik 
smjene JVP-a Rijeka
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vodu iz dvodna broda te kroz otvor počeli hladiti unutrašnjost 
strojarnice. Zbog laganog nagnuća broda, plamena tekućina 
se slijevala na lijevu stranu štive. Kako se povećavala razina 
goreće tekućine u štivi, plamen je počeo zahvaćati vatrogasnu 
crpku. Vatrogasac Simčić je skočio do nje i počeo je izvlačiti 
iz plamene tekućine. Ostali iz skupine su prestali sa gašenjem 
strojarnice, otišli po Simčića, odvukli ga do brodskih penjalica 
i u posljednji trenutak napustili  štivu osam koja se ispunila 
gustim dimom. Ubrzo se u nju iz strojarnice pretočila golema 
količina nafte pa se proširio i  požar. U nastaloj panici ljudi su 
bježali prema otvorima i izlazima. Iako im je bilo dostupno 
sedam izlaza, kasnije je ustanovljeno da se kroz pomoćni izlaz 
prema skladištu broj osam spasilo najviše radnika. Spašavanje 
je trajalo oko minutu i pol. Tko nije uspio izaći u tom roku, 
bio je zahvaćen koncentracijom ugljičnoga monoksida, ugušio 
se i izgorio. Nije ustanovljeno koliko se radnika spasilo kroz 
ostale glavne i pomoćne izlaze. Na glavnoj palubi nadgrađa sva 
brodska vrata bila su otvorena pa se požar proširio na nadgrađe 
broda. Ubrzo je iznad riječkoga brodogradilišta sukljao golem 
oblak crnoga čađavog dima. 

U strojarnici broda Ragna Gorthon požar je izbio u 7,35h. 
Vatrogasna jedinica Rijeka dojavu o požaru dobila je u 7,43h 
od dežurne vatrogasne službe 3. maja. Na intervenciju je 
krenulo šest vatrogasnih vozila  sa sedamnaest vatrogasaca  
3. vatrogasnog voda PVJ-a Rijeka na čelu sa zapovjednikom 
voda Josipom Klepcem i zapovjednicima odjeljenja Tomom 
Žubrinićem i Jurjem Paskom. Uzbunjena su  tri lučka remorkera 
- Pluton, Titan i Ahil, pod vodstvom Željka Glavana. Upomoć 
je pozvana i industrijska profesionalna vatrogasna jedinica 
INA-e Rijeka koja je došla sa specijalnim vozilom za gašenje 
pjenom i sedam vatrogasaca pod vodstvom inž. Slavka Rustija. 
Svim vatrogasnim snagama i akcijom gašenja zapovijedao je 
zapovjednik PVJ-a Rijeka Veljko Delak. 

Nakon izviđanja i procjene situacije, s gašenjem se započelo 
u 8,00 h sa svim prispjelim snagama. Glavni napad na požar 
bio je s glavne palube, odakle se kroz razne otvore ubacivala 

pjena u utrobu broda i štivu broj osam, dok se mlazovima vode 
gasilo nadgrađe. Remorkeri su sa osam monitora snažnim 
mlazovima hladili krmenu oplatu broda i gađali vodom 
otvore na nadgrađu. Trebalo je što prije pogasiti požar u štivi 
broj osam kako se  preko brodskog tunela („suhi tunel“) ne 
bi proširio na provu broda, na koju je dolazila izlivena nafta. 
Otvori iz tunela u štive i provu broda bili su otvoreni. Već u 
8.00 h počele su prozivke radnika po škveru, a nešto poslije 
9.00 h bilo je jasno da nedostaje 15 radnika.Veliku pomoć 
vatrogascima pri postavljanju cijevnih pruga, nošenju opreme 
i sredstava te gašenju pružili su radnici brodogradilišta. Kada 
su prerezali otvor na lijevom boku strojarnice, kroz njega se 
počela ubacivati zračna pjena. Kasnije je izrezan otvor i s 
desne strane strojarnice kroz koji se ubacivala zračna pjena 
s remorkera. S remorkera su povučene dvije cijevne pruge fi 
110 mm na glavnu palubu i postavljene razdjelnice. Korištena 
je divovska moć centrifugalnih crpki velikoga kapaciteta, 
koje posjeduju remorkeri, tako da s opskrbom vode nije bilo 
problema. Paralelno se gasila utroba broda, nadgrađe i štiva 
broj osam. U 9,10 h pogašen je požar u štivi broj osam pa su 
mlazovi pjene preusmjereni u strojarnicu, a pjena se ubacivala 
kroz izlaze za nuždu. Oko 11,00 h požar u strojarnici je 
počeo gubiti na intenzitetu. Točno u podne  grupa od sedam 
vatrogasaca na čelu sa zapovjednikom odjeljenja Jurjem 
Paskom uputila se po nalogu zapovjednika PVJ-a Rijeka s dva 
mlaza do dna strojarnice. Gasila je posljednja žarišta požara i 
hladila drugi dnevni tank u kojemu se nalazilo 160 tona nafte. 
Tako je uklonjena posljednja opasnost od eksplozije, izlijevanja 
i širenja požara. Ta je akcija završila u 12.30 h. Prilikom ulaska 
u strojarnicu, vatrogasci su pronašli 13 tijela izgorjelih radnika. 
Svi su se najprije ugušili, a zatim izgorjeli. Kasnije su pronađena 
još dva tijela, od kojih je jedno plutalo na površini tekućine na 
dnu strojarnice. U 13,20h sve vatrogasne ekipe  napustile su 
brod, a osiguranje zgarišta  preuzeli su vatrogasci 3. maja. Na 
površini vode na dnu strojarnice, u štivi broj osam i u tunelima 
broda preostalo je oko 60 tona nafte koja nije izgorjela te je bilo 
potrebno poduzeti posebne mjere opreza.

Za tri sata gašenja vatrogasci su potrošili 2600 tona vode, 
2000 kubika teške pjene i 15000 kubika lagane pjene. Požar 
je s 23 mlaza gasilo 36 vatrogasca iz tri vatrogasne postrojbe, 
ne računajući mobilizirane snage, uz pomoć osam vatrogasnih 
vozila. „Lavovski“ dio posla odradile su i posade remorkera, 
iako se ne zna točno koliko je tu bilo ljudi. U gašenje požara 
aktivno se uključilo i oko četrdeset radnika Brodogradilišta. U 
požaru broda Ragna Gorthon teže ili lakše ozlijeđeno je devet 
radnika koji su bili opečeni i otrovani ugljičnim monoksidom 
te su hitno prevezeni u riječke bolnice. Na mjesto nesreće 
stigao je i istražni sudac riječkoga Okružnog suda Živko 
Odorčić s predstavnicima SUP-a. Predstavnik Zavoda za 
sudsku medicinu Rijeka, docent prof. dr. Branko Volarić obavio 
je indentifikaciju poginulih radnika. Peteročlanu formiranu 
komisiju Brodogradilišta predvodio je inž. Alain Serdoz, u 
kojoj je član bio i Vito Barbiš, zapovjednik IPVJ-a 3. maj. Ekipe 
kriminalističkog odjela riječkoga SUP-a koje su saslušavale 
radnike predvodio je načelnik Rudolf Lorencin. Nakon 
obavljenog uviđaja,  uhićeni su glavni voditelj gradnje sektora 
strojarnice, specijalist na poslovima ispitivanja funkcionalnosti 
sistema goriva i poslovođa brodocjevara, svi zbog aljkavosti i 
nedovoljnog opreza što je dovelo do tragedije. Nakon nekoliko 
dana podignuta je optužnica  za poslovođu cjevara poduzeća 
Vulkan jer nikoga nije obavijestio da je jedna cijev skinuta i da 
nedostaje u sistemu cjevovoda za dovod goriva. 

Tko su junaci broda Ragna 
Gorthon?
- vatrogasci Brodogradilišta 3.maj koji su spasili najviše ljudskih 
života kroz tehnološki izlaz u štivi osam,
- vatrogasne ekipe PVJ-a Rijeka, INA-e Rijeka te posade  triju 
lučkih remorkera sa svojim zapovjednicima i voditeljima,
- 40 radnika 3. maja koji su nesebično pomagali vatrogascima,
- svi radnici koji su ugrozili svoj život kako bi spasili tuđi,
- sedam vatrogasaca koji su, riskirajući život, ušli u utrobu 
broda i ugasili požar u strojarnici te požurili ohladiti gorivom 

pun dnevni tank
- radnik Đuro (Đoko) Radić koji nije dopustio da ga zahvati 
panika te svojim tijelom nije onemogućio izlaz desetinama 
radnika u štivu broj osam, već je ostao u paklu goreće utrobe 
broda, govoreći: „Djeco moja, bježite, ja ne mogu“ ,
- radnik Bruno Benussi koji se izvukao iz vatre, ali je pohrlio 
natrag da bi spasio svoje drugove te pritom i sam stradao.

Nastradali radnici
Cijelu stranicu Novoga lista od 20. rujna 1971. godine 
zauzela je osmrtnica 3. maja na kojoj su objavljena imena i 
fotografije petnaestorice poginulih. Bili su to: Bruno Benussi 
(39), brodski električar, Mirko Blanuša (29), bravar, Vlado 
Brajković (36), limar, Ivan Flego (36), poslovođa cjevar, Mate 
Mirić (20), mehaničar, Ivan Orlić (45), brodski mehaničar, 
Đuro Radić (49), mehaničar, Marijan Turković (30), cjevar, 

Nakon dva pokušaja, šampanjac je zapjenio, ali je brod 
ostao na navozu Nakon četiri dana, brod je porinut Zapovjednik odjeljenja Tomo Žubrinić  prvi se popeo na brod i procijenio situaciju

Požar je zahvatio strojarnicu, štivu br. 8 i nadgrađe
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Intervju

Grad Vrbovsko može se podičiti dugom vatrogasnom 
tradicijom. Vatrogasna je djelatnost u tom dijelu 
Gorskoga kotara vrlo cijenjena, a vatrogasci nerijetko 

predstavljaju oslonac mještanima u rješavanju mnogih 
svakodnevnih problema i poslova. Kako vatrogastvo grada 
Vrbovskog funkcionira u ovim recesijskim trenucima, ima 
li problema, kakvi su planovi unapređenja struke – na ta i 
neka druga pitanja potražili smo odgovor od gradonačelnika 
Vrbovskog, Željka Mirkovića. 
   
Na početku načelno pitanje: jeste li zadovoljni stanjem 
vatrogastva na području grada Vrbovskog? Kako ono 
funkcionira, kakva je suradnja Grada s Vatrogasnom 
zajednicom, koje najveće nedostatke trenutačno uočavate, 
gdje su najveće „rupe“?

- Zadovoljan sam sa stanjem vatrogastva u našem gradu, ali 
uvijek, kao i u svemu, može bolje. Za to bolje, uz veća sredstva, 
potrebni su i ljudski resursi.Nažalost mi smo jedna od sredina 
gdje je broj stanovnika  u stalnom opadanju, pogotovo mladih 
ljudi koji su okosnica vatrogastva. Gradski proračun  svake  
nam je   godine   sve „tanji“,  a to će se u budućnosti odraziti i 
na financiranje vatrogastva.

Grad Vrbovsko specifičan je po velikom broju DVD-
ova. S jedne strane to je dobro jer osigurava ravnomjernu 
pokrivenost terena, a s druge pak strane mnogo društava 
zahtijeva i mnogo financijskih sredstva za obučavanje 
vatrogasaca, vatrogasna vozila i tehniku, domove… Kako to 
uspijevate izbalansirati?

- Kao što sam na početku rekao, za sada smo to uspješno 
financirali. Sigurno bi bilo lakše da se u financiranje  vatrogastva 
na lokalnoj razini, uz  Grad i Županiju,  uključi i država. Za 
sada mogu  reći da su društva dobro opremljena vozilima, 
tehnikom i ljudstvom  te da se domovi  uz svesrdnu pomoć 
svih mještana  obnavljaju i održavaju. Važno je naglasiti da uz 
Vatrogasnu zajednicu u  gradu djeluje osam DVD-ova pa je 
pokrivenost  terena više nego dobra.
 
Kako se u ovim recesijskim trenucima Grad Vrbovsko nosi 
s podmirenjem svojih obveza  prema vatrogastvu? Kolika su 

Željko Mirković, gradonačelnik Vrbovskog

Vatrogasci – potpora 
društvenoj zajednici i 
gospodarstvu

ta izdvajanja na godišnjoj razini i prelaze li ona iznos koji 
zahtijeva zakonska regulativa?

- Unatoč svim poteškoćama u punjenju proračuna, mi  obveze  
prema vatrogastvu ispunjavamo čak i više nego što to zahtijeva  
zakonska regulativa. Izdvojena sredstva za godišnje razdoblje 
su oko pola milijuna kuna.

Vatrogasna djelatnost na području grada Vrbovskog počiva 
na dobrovoljstvu, tj. na DVD-ovima. Osjeti li se nedostatak 
profesionalnih vatrogasaca?

 Željko Mirković

Sjećanja

Stjepan Fadljević (21), izolater, Pejo Jakovljević (20), izolater, 
Đuro Pacandi (39), brodski cjevar, Stojan Sarajlić (36), izolater, 
Georgije Atanasov (23), izolater, Slavko Božunović (24), ličilac 
i Predrag Lekić (19) ličilac.

Nakon nesreće
Poslije tragedije Sindikat brodograditelja donosi odluku 
o novčanoj pomoći za školovanje djece poginulih radnika. 
Naručitelj broda Ragna Gorthon, Šveđanin Stig Gorthon, 
dao je svoj prilog u fond obitelji poginulih brodograditelja. 
Kolektiv 3. maja primio je na stotine telegrama sućuti, među 
njima i telegram predsjednika SFRJ Josipa Broza Tita. Brod 
Ragna Gorthon posjetili su i visoki politički dužnosnici 
Republike Hrvatske na čelu s dr. Savkom Dabčević Kučar, u 
pratnji predsjednice Grada Rijeke  Nede Andrić koja je bila 
i predsjednica Odbora za sahranu. Tisuće brodograditelja, 
radnika i mještana u ponedjeljak, 20. rujna 1971. godine 
posljednji se put oprostilo od stradalih radnika Brodogradilišta 
3 maj, Turnića, Vulkana i  Tekola.

Dana 1. prosinca 1971. brod se nalazio  privezan na riječkom 
lukobranu kada ga je u tegalj uzeo veliki zapadnonjemački 
tegljač od 9000 KS  i oteglio u švedsko brodogradilište grada 
Gotaverken na remont. Putovanje je trajalo mjesec dana. Nakon 
remonta, predan je vlasnicima za koje je plovio do 1978. godine 
kada je prodan grčkoj kompaniji INTER SEAS NAV LTD i 
promijenio ime u M/S Maris Huntsman. Godine 1981. brod 
je prodan  kompaniji NEWAYS TRANSP. CO. Panama te 
promijenio ime u M/S Neways.  Izrezan je 1998. godine u Kini. 

Radnicima koji su bili optuženi za tragediju je suđeno, neki su 
i osuđeni na zatvorsku kaznu, ali je nikada nisu odslužili jer im 
se nije dokazala potpuna odgovornost za tragediju.
Poučena tim događajem, Međunarodna konvencija za 
spašavanje ljudskih života na moru SOLAS donijela je uredbu 
prema kojoj predviđeni tehnološki otvor iz strojarnice broda 
prema obali ostaje otvoren, tj. zatvara se tek prije isplovljenja 
broda.

Za posebnu požrtvovnost pri gašenju požara i spašavanju 
ljudskih života na brodovima August Cesarec, Rio Carcarana, 
Master Daskalos, Zemun, Blue diamond, potom u Expotrdrvu - 
Luci Rijeka, lučkim skladištima, rezervoarima u INA-i Urinj, a 
posebno za gašenje požara na brodu Ragna Gorthon, odlikovani 
su: 

- Vatrogasni savez Jugoslavije dodijelio je Vatrogasnu zvijezdu  
I.  reda  Profesionalnoj vatrogasnoj jedinici Općine Rijeka 
- Vatrogasna općinska organizacija Rijeka – Opatija dodijelila 
je Zlatnu medalju za požrtvovnost IPVJ-u Brodogradilišta 3 
maj,  IPVJ-u INA-e - Rafinerije nafte Rijeka, OOUR-u Plovni 
objekti Luke Rijeka (posadama remorkera Titan, Pluton i Ahil) 
te Lučkoj kapetaniji Rijeka. Srebrnu medalju za požrtvovnost 
dobili su vatrogasci PVJ-a Rijeka: Tomo Žubrinić, Juraj Paska, 
Zorko Vagaja, Simo Živković, Josip Hegy, Ante Palaš, Zlatko 
Vodopić, Ivan Smolčić, Josip Kosić, Stojan Zinajić,  Gino 
Segnan, Božo Kostešić, Viktor Smerdel, Marijan Vočanec, 
Milan Medanić, Dušan Radaković i Slavko Gauš te Stanko 
Glavan, voditelj OOUR-a Pogon plovni objekti  Luke Rijeka.
- Zapovjednik odjeljenja Tomo Žubrinić odmah nakon požara 
na brodu Ragna Gorthon,  odlukom zapovjednika jedinice i 
radničkoga savjeta Jedinice, promaknut je za zapovjednika  3. 
vatrogasnog voda PVJ-a Rijeka, a dotadašnji je zapovjednik 
- Josip Klepac umirovljen. Žubrinić se prvi popeo na goreću 
buktinju broda, obavio izviđanje i procjenu situacije.Temeljem 
tih procjena mogle su se donositi pravilne odluke i zapovjedi 
koje su odlučile o ishodu intervencije na brodu Ragna Gorthon.

1971. – crni rekord
Požar na brodu Ragna Gorthon nije jedina nesreća koja 
se dogodila u Brodogradilištu 3. maj. Godine 1960. 
vatrogasac Stanko Mavrinac poginuo je gaseći požar 
na novogradnji broda. Godine 1961. gorio je brod-
hladnjača Master Daskalos, a godinu dana kasnije i brod 
Rio-Carcarana pri čemu su dva radnika teže ozlijeđena, 
a tri lakše. Godine 1970. četiri su radnika zadobila 
opekotine II. i III. stupnja prilikom izvođenja radova 
s tehničkim plinovima acetilenom i kisikom, a godinu 
dana kasnije tri su radnika izgorjela prilikom nesreće na 
radu na M/V Artic Troll. 

Od 1945. godine do danas riječki su vatrogasci u 
riječkome akvatoriju gasili požare na 111 brodova, 
poginulo je 35 ljudi, a ozlijeđeno ih je 55, od čega 
šestero iz PVJ-a Rijeka., dok je jedan poginuo (S. 
Mavrinac). U ove podatke nisu uključeni manji požari 
u brodogradilištima, kao ni oni na gliserima i jahtama.

Najtragičnija je ipak bila 1971. godina kada je poginulo 
čak 106 ljudi (August Cesarec – 10, Artic Troll – 3, Ragna 
Gorthon – 15, Zračna luka Rijeka – 78).

Požar je ugašen u 12.30

Ragna Gorton plovio je do 1998.
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Obljetnice

Sredinom srpnja u Severinu na 
Kupi svečano je obilježena 60. 
obljetnica djelovanje istoimenoga 

dobrovoljnog vatrogasnog društva.

Na prigodnoj svečanosti predsjednik 
Društva Željko Štiglić podsjetio je 
na početke vatrogasnoga okupljanja u 
tom kraju. Kako je rekao, sve je počelo 
1951. godine osnivanjem DVD-a. 
Utemeljitelji Društva bili su: Ivan Fabac, 
Franjo Štajduhar, Franjo Sečen, Matija 
Gerić, Drago Despot, Franjo Vrbanac, 
Vladimir Mikić i Dragutin Kuretić. Uz 
utemeljitelja Franju Pavlinca, članovi 
Društva postali su: Miro Tončinić, 
Martin Despot, Joža Osojnički, Vitomir 
Cesnik, Franjo Rebrović, Franjo 
Mravinac, Darko Peteh, Vlado Pavlinac, 
Franjo Severinski, Kazimir Mikić, 
Zvonko Severinski i Joža Severinski. 
Prema kazivanju starijih mještana, ispite 
za vatrogasce prvi su, i to u Zagrebu, 
položili: Drago Severinski, Drago 
Despot, Ivan Fabac, Franjo Vrbanac i 
Eugen Fabac. 

Počeci nisu bili laki pa su, kako bi nabavili 
vatrogasne odore, članovi DVD-a 
organizirali vatrogasne zabave, prodavali 
domaću rakiju i vino te se na razne druge 
načine snalazili. Uskoro su dobili i prvo 
vatrogasno spremište, smješteno u sklopu 
frankopanskoga dvorca. 

Poseban uzlet Društvo doživljava 1981. 
godine kada je za predsjednika izabran 
Franjo Despot, ujedno i predsjednik 

Svečano za 60. rođendan DVD-a 
Severin na Kupi

Predsjednici i zapovjednici
Dosadašnji predsjednici Društva: Ivan Fabac, 
Franjo Despot, Damir Vrbanac, Janko Filipčić, 
Tihomir Despot i Željko Štiglić.
Dosadašnji zapovjednici: Franjo Sečanj, Zlatko 
Brozović, Ivan Vrbanac, Nikola Tončić, Branko 
Mavrinac i Mate Janković. 

Spomenimo i to da su nedavno, 
zahvaljujući ponajviše susretljivosti 
lokalne samouprave, severinski 
vatrogasci preselili u novi prostor koji se 
nalazi uz Dom kulture u središtu mjesta. 
Marljivim radom, članovi Društva 
uredili su prostorije koje su sada dostatne 
za sve članove Društva, njih 80.

Željko Mirković
Uz čestitke slavljeni-
cima, gradonačelnik 
Vrbovskog Željko Mir-
ković rekao je kako mu 
je drago što je i sam, 
tijekom dvije godine 
svog gradonačelničkog 
mandata,  pridonio ra-

zvoju vatrogastva na tom području. – Uspjeli 
smo osigurati prostor za DVD Severin na Kupi, 
a pomagat ćemo i dalje, u skladu s mogućno-
stima, rekao je Mirković. 

Slavko Gauš
Županijski vatro-
gasni zapovjednik 
Slavko Gauš pri-
sjetio se početaka 
kada su vatrogasci 
vodili borbu s ele-
mentarnim pro-

blemima, dok je danas situacija u vatrogastvu 
mnogo bolja, iako poteškoća još ima. – Kao 
županijski zapovjednik posebno sam ponosan 
na činjenicu da sve vatrogasne organizacije 
u Županiji dobro surađuju, a tradicionalno je 
dobra i naša suradnja s lokalnim samouprava-
ma, naglasio je Gauš.

Vatrogasnog saveza 
Općine Vrbovsko. 
Povećan je broj 
članova na ukupno 
55, a osnovana je i 
vatrogasna mladež 
koju je vodio Nikola 
Tončić. 

Društvo, nasreću, nema 
česte intervencije, 
a suradnja s DVD-
ima iz okruženja je 
vrlo dobra, osobito 
posljednjih petnaestak 
godina, nakon što su se 
članovi Društva vratili 
iz Domovinskoga rata, 
a za oživljavanje rada Društva u tom 
je razdoblju posebno zaslužan Branko 
Mrvoš.

Zdravko Mihelčić
Čestitkama se 
pridružio i pred-
sjednik Vatro-
gasne zajednice 
Grada Vrbovskog 
Zdravko Mihelčić 
koji je tom prili-
kom istaknuo da 

su rezultati vatrogasnoga djelovanja u tom 
dijelu Gorskoga kotara iz godine u godinu 
sve vidljiviji i bolji te izrazio nadu da će se taj 
pozitivan trend nastaviti i dalje. 

Na svečanoj su proslavi dodijeljena i pri-
znanja članovima DVD-a Severin na 
Kupi za 60 i 30 godina rada u Društvu, 
a za mnogobrojne je okupljene mješta-
ne izvedena i pokazna vatrogasna vježba. 
Kažimo i to da je program upotpunjen 
nastupom limene glazbe DVD-a Vrbov-
sko. 
   

Franjo 
Pavlinac, 
jedan od uteme-
ljitelja Društva, 
dobio spomeni-
cu za 60 godina 
aktivnoga rada

Intervju

- Na području Grada imamo dva stalno zaposlena  vatrogasca 
(u DVD-u Vrbovsko) tako da se u tom smislu ne osjeća 
nedostatak profesionalnih vatrogasaca. Smatram da bismo s 
još jednim  stalno zaposlenim vatrogascem zadovoljili i riješili  
naše potrebe.

Što je sa usavršavanjem postojećih kadrova? Zadovoljava 
li trenutačna kadrovska situacija vaše potrebe? Što je sa 
sezoncima?

- Usavršavanje postojećih kadrova  provodi se kontinuirano 
pa je trenutačna kadrovska situacija zadovoljavajuća. Brine 
nedostatak  mladih iz ranije navedenih razloga. 

Pretpostavljam da vatrogasci grada Vrbovskog imaju manje 
posla od kolega iz Primorja, barem što se ljetne sezone tiče, 
ali to ne znači da su manje aktivni. Tu su razvijeni drugi 
vidovi aktivnosti kojima se vatrogasci uključuju u društveni 
život zajednice, zar ne?

 - Područje Grada Vrbovskog ne spada u visokorizična područja 
od požara. To ne znači da su naši vatrogasci manje aktivni. 
Velika pažnja poklanja se preventivi (održavanje šumskih 
prosjeka, paljenje trave, divlji deponiji itd.), a vatrogasci su 
uvijek dio svake druge aktivnosti na području grada te su 
potpora društvenim i gospodarstvenim čimbenicima.

Što se vatrogasnih intervencija tiče, jesu li najčešće u pitanju 
požari dimnjaka i sličnih zatvorenih prostora? Koliko se 
u tom smislu pozornosti posvećuje preventivi, odnosno 
edukaciji građanstva?

- Građanima je putem gradskoga koncesionara (dimnjačara) 
dostupno čišćenje dimnjaka  dva puta na godinu, a po potrebi 
i više. Na našu sreću, na našem području nemamo veći broj 
požara dimnjaka što govori da su građani disciplinirani i 
savjesni u održavanju.

Ove su godine obilježene 60. obljetnice DVD-a Severin 
na Kupi i Veliki Jadrč. Prošle je pak godine obilježeno 
respektabilnih 120 godina DVD-a Vrbovsko i 100 godina 
njegovoga puhačkog orkestra. Sve su to hvale vrijedni 

jubileji koji ukazuju na dugu tradiciju 
vatrogastva u gradu Vrbovskom. Iz toga se 
iščitava i koliko građani cijene vatrogasce 
koji su, osobito u manjim sredinama, 
najčešće glavni pokretači svih društvenih 
događanja, zar ne?

- Vatrogastvo u našoj zajednici ima dugu 
tradiciju, a to potvrđuju i jubileji koji su 
se proslavili ove i prošle godine. Okosnica 
svih okupljanja i glavni pokretač društvenih 
događaja upravo su vatrogasci, a za to im je 
bila i jest potrebna pomoć jedinica lokalne 
samouprave. No, bez ljubavi i entuzijazma 
mještana prema vatrogastvu ne bi bilo 
ovako duge tradicije.

Istaknimo još jednom konkretne 
prioritete u vatrogastvu koje je vaša 

gradska uprava odredila. Prema vašim procjenama, što se od 
toga može ostvariti do kraja vašeg mandata?

- Prioritet je animirati što više mladih kako bi se uključili u 
rad vatrogastva jer znam da je najvrednije  i najhumanije 
pomoći drugome u nevolji. S  duge strane, nužna je pomoć 
limenoj glazbi  za nabavu instrumenata, a važno je i poduprijeti 
nastavak i rad glazbene škole.

Na kraju, u ovo predblagdansko vrijeme, prilika je za 
prigodno obraćanje svim građanima grada Vrbovskog, a 
osobito vatrogascima.

- Godina koja je pred nama neće biti nimalo laka  i bez pomoći 
šire zajednice neće je biti lako preživjeti. No, vjerujem da vrijeme 
koje je pred nama moramo iskoristiti kako bi naraštajima iza 
nas stvorili dobre osnove za bolji  život.Vatrogascima želim što 
manje intervencija, što više druženja i radnih akcija na dobrobit 
naše cijele zajednice. Uvjeren sam da je pred nama bolje i 
sretnije vrijeme s više novih radnih mjesta.

Stoga svim građankama  i građanima, a posebno vatrogascima 
grada Vrbovskog, želim čestit  Božić te sretnu, veseliju i 
uspješniju  2012. godinu.

Na proslavi 60. obljetnice DVD-a Severin na Kupi Ž. Mirković 
izrazio punu potporu vatrogascima

Gradonačelnik obećao potporu limenoj glazbi, 
zaštitnome znaku DVD-a Vrbovsko
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Svečano je bilo u Jasenku na obi-
lježavanju 50 godina neprekidnog 
rada DVD-a Jasenak, jedinog va-

trogasnog društva na području tog dijela 
Kapele. Jubilej vrijedan poštovanja obi-
lježen je uz brojne goste, uzvanike i iza-
slanike susjednih društava,  kao i pred-
stavljanjem prigodne monografije. Uz 
čelnike vatrogasnih zajednica Karlovač-
ke županije i Grada Ogulina, predstav-
nika Grada Ogulina i Mjesnog odbora 
Jesenka, svečanosti je bio nazočan i mr. 
Teodor Fricki, izaslanik Hrvatske vatro-
gasne zajednice iz Zagreba. 

Pod zapovjedništvom Marijana Kurel-
ca, svečanoj je sjednici prethodila javna 
vatrogasna vježba na prostoru susjedne 
pilane koju su izveli članovi DVD-a Ja-
senak i operativci Javne vatrogasne po-
strojbe Grada Ogulina.

Što se same svečanosti tiče, izvješće o 
radu i kontinuitetu DVD-a Jasenak u 
proteklih 50 godina podnio je Nenad 
Vukadinović, predsjednik Društva, na-
glasivši da društvo broji 143 člana, pre-
težito mladeži, a posebno veseli, kako je 
rekao, činjenica da nema obitelji u mje-
stu iz koje najmanje jedan član nije i član 
DVD-a Jasenak. 

Svečanost je uveličao i najstariji član 
Društva -  Vladimir Kosanović, uteme-
ljitelj DVD-a Jasenak, kojemu je dodi-
jeljena spomenica za 50 godina rada u 

Prigodnim mimohodom, svečanom 
sjednicom te javnom vatrogasnom 
vježbom, sredinom ljeta obilježena 

je 60. obljetnica DVD-a Veliki Jadrč. 
Bila je to prigoda i za prisjećanje na 
bogatu povijest Društva o čemu je na 
svečanoj sjednici izvijestio Ivan Vrbanac, 
predsjednik DVD-a Veliki Jadrč. 
Posebno je istaknuo da je u posljednjih 
desetak  godina, vlastitim snagama 
i uz pomoć VZ Grada Vrbovskog i 
VZPGŽ-a, Društvo izgradilo vlastiti 
vatrogasni dom, nabavilo vozilo i opremu 
te osnovalo vatrogasnu mladež. Vrbanac 
se također prisjetio  Marijana Vučića, 
predsjednika Društva koji je poginuo u 
obrani domovine, u napadu na odašiljač 
Mirkovicu 1991. godine, a u znak sjećanja 
na njega, na pročelju vatrogasnoga doma 
postavljena je  spomen- ploča.

Na svečanosti je bio i jedini živući 
utemeljitelj DVD-a - Zvonko 
Vrbanac, 78-godišnji veteran kojemu 

je dodijeljena Spomenica za 60 
godina vjernosti Društvu. Vrbanac se 
prisjetio teških početaka kada su se 
članovi Društva „borili“ s nabavom 
potrebne opreme i osposobljavanjem 
za vatrogasne intervencije. U početku 
su sredstva osiguravali prodajom drva 
koja su sami sjekli u šumi. S radošću se 
sjetio Franje Žalca, Mate Žalca, Stjepana 
Vrbanca, Franje Kasuna, Tona i Ivana  
Vrbanca te ostalih pokojnih utemeljitelja 
društva. Najteže je, kako je rekao, bilo 
pedesetih godina prošloga stoljeća kada 
su mnogi mladi ljudi  otišli iz Velikog 
Jadrča  „trbuhom za kruhom“. – Danas 
j situacija sasvim drugačija,u Društvu su 
tri generacije ljubitelja vatrogastva, a to 
je siguran jamac opstanka, s radošću je 
naglasio Vrbanac.
 
Svečanosti s uveličali mnogi uglednici, 
među njima i Željko Mirković, 
gradonačelnik Grada Vrbovskog, 
pokrovitelja proslave,  Davorka Vinski, 

predstavnica Gradskog vijeća Grada 
Vrbovskog,  Slavko Gauš, zapovjednik 
VZPGŽ-a, Zdravko Mihelčić, 
predsjednik VZ-a Grada Vrbovskog te 
mnogi drugi.

Kako i dolikuje, najzaslužnijima 
su dodijeljena priznanja. Tako su 
Spomenice za 30 godina vjernosti 
društvu dodijeljene Davorku Kasun, 
Albinu Canjaru, Dragutinu Kramariću 
i Željku Vrbancu. Slavljenicima su 
podijeljeni i prigodni darovi, a posebno 
izdvajamo motornu crpku s opremom za 
gašenje koju je darovao PGD Vavta Vas, 
pobratim DVD-a Veliki Jadrč.

Obilježavanje 60. obljetnice Društva 
obogaćeno je i vatrogasnom vježbom 
gašenja požara na objektu JANAF-a te 
nastupom Puhačkoga orkestra DVD-a 
Vrbovsko i KUD-a Frankopan iz 
Severina na Kupi.

Juraj Šragalj

I DVD 
Veliki Jadrč 
proslavio 
60. obljetnicu Svečani mimohod

I. Vrbanac podnio izvješće o radu DruštvaVatrogasci pokazali zavidnu uvježbanost Zvonko Vrbanac

Pola stoljeća DVD-a Jasenak

vatrogastvu. Dodi-
jeljena su i druga 
brojna priznanja 
i spomenice čla-
novima s dugogo-
dišnjim stažem u 
Društvu kojima je 
čestitali predstavni-
ci vatrogasnih dru-
štava iz okruženja 
te  čelnici gradova 
Ogulin i Karlovac.

Kao što je već re-
čeno, pola stoljeća 
rada DVD-a Jase-
nak ovjekovječeno 
je i u prigodnoj 
monografiji u ko-
joj su prikazani svi 
najvažniji događaji 
iz bogate povijesti 
Društva. Tako se saznaje da je za uteme-
ljenje DVD-a Jasenak ključan bio po-
četak rada pilane, kao najvažnije gospo-
darske tvrtke na tom području u kojoj su 
djelatnici, prije više od 50 godina, osjetili 
potrebu organizacije obrane imovine od 
mogućih nesreća.  Bio je to početak rada 
vatrogasnog društva koje je dostiglo za-
vidan stupanj razvoja, danas ima vlastite 
prostorije, solidnu opremu i vatrogasna 
vozila koja zadovoljavaju potrebe kraja u 
kojem djeluje. 

Juraj  Šragalj

N. Vukadinović podnosi izvješće Detalj sa svečane sjednice

Vatrogasna vježba

Naslovnica monografije
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DVD Čavle obilježio 30 godina rada

Prigodnom svečanošću u studenom 
je u Čavlima obilježena 30. 
obljetnica rada DVD-a Čavle 

koju su uveličali predstavnici vatrogasnih 
društava iz okruženja, čelni ljudi lokalne 
samouprave, gospodarstvenici te mnogi 
drugi prijatelji čavjanskih vatrogasaca.

Govoreći u povijesti Društva, predsjednik 
Dragić Marjanović podsjetio je da je 
osnivanje Društva iniciralo vodstvo 
tadašnje mjesne zajednice Cernik-
Čavle: Davor Mavrinac, Branko Klepac i 
Branko Lambaša. Osnivačka je skupština 
održana 13. studenog 1981. godine, a za 
prvoga je  predsjednika izabran Mladen 
Laškarin, za zapovjednika Borislav 
Brajdić, tajnika Cvetko Vičević, a 
blagajnika Ado Pavanić. U Društvu se 

Članovima DVD-a Čavle na uspješnom 
su radu među ostalima čestitali i 
županijski vatrogasni zapovjednik 
Slavko Gauš i načelnik Općine Čavle 
Željko Lambaša koji su se složili da će 
udomljavanje Društva biti važan iskorak 
u unapređenju njegovoga rada.

odmah aktiviralo petnaestak članova, a 
taj je broj brzo rastao. Prvo vozilo (kombi 
IMV) i opremu Društvu je dodijelio 
Vatrogasni savez tadašnje općine Rijeka. 
Članovi DVD-a sami su uredili prostor u 
prizemlju društvenoga doma u Čavlima, 
a započelo se i s obrazovanjem kadrova i 
okupljanjem vatrogasne mladeži. Godina 
1986. u DVD stiže i drugo vozilo (TAM 
– T 75) za gašenje šumskih požara, a 
Elektroprimorje je Društvu darovalo 
i polovni kombi (zastava 850). To je 
podiglo moral vatrogasaca koji su zdušno 
pomagali građanima u raznim životnim 
potrebama, ispumpavali su cisterne, a 
od novca zarađenog sadnjom sadnica za 
Šumariju Rijeka kupljene su radne odore 
i čizme. Tijekom Domovinskoga rata 
nastavljena je aktivnost, ali smanjenim 

intenzitetom jer su neki članovi otišli 
na ratište. Nakon akcije Oluja Društvo 
ponovno intenzivira rad, a mladež na 
natjecanjima postiže izvrsne rezultate te 
1998. godine prvi put odlazi na državno 
prvenstvo u Čakovec te postiže solidan 
plasman. Godinu dana kasnije Društvo 
je po prvi put domaćin županijskoga 
vatrogasnoga natjecanja za odrasle, a 
dobiva i općinsku nagradu kao najbolja 
udruga. 

Predsjednik Marjanović također je naveo 
kako danas Društvo, pored redovitih 
aktivnosti,  odgovorno obavlja sve 
povjerene mu zadaće, čisti lokalne putove, 
provodi kontrolirano spaljivanje raslinja, 
pomaže Općini pri organizaciji festivala 
MIK i svih drugih društvenih događanja, 
a sudjeluje i na vatrogasnim natjecanjima. 
Sustavno se ulaže u opremanje Društva 
i vatrogasna vozila. Najveći problem 
Društva i danas je neadekvatan smještaj, 
tj. nedostatak vatrogasnoga doma.  Iako 
im je Općina već nudila jednu zgradu, 
Marjanović je napomenuo da su tu 
priliku propustili i to vlastitom krivicom. 
Sada im je za udomljavanje ponuđena 
kuća u Podrvnju koju će, svi se nadaju, uz 
potrebne građevinske zahvate, preurediti 
u adekvatan vatrogasni prostor što će biti 
najljepši poklon čavjanskim vatrogascima 
za njihov 30. rođendan. Dodijeljena priznanja

Svečana je sjednica iskorištena za dodjelu priznanja i 
nagrada. Tako su osnivačima Društva dodijeljene sta-
tue vatrogasca, a podijeljene su i spomenice za 10, 20, 
30 i 40 godina rada u vatrogastvu, brončane, srebrne i 
zlatne plamenice i medalje te plakete i zahvalnice svi-
ma koji pridonose radu društva. 

Dodijeljena priznanja

Svečano za 30. rođendan Predsjednik D. Marjanović

Nagrade za osnivače Društva

Nagrađen i zapovjednik 
Mario Bernobić 

U povodu Dana Općine Fužine u 
lipnju je u organizaciji VZPGŽ-a 
održana tradicionalna IX. 

međunarodna utrka vatrogasaca te III. 
fužinarski polumaraton Tri jezera s 
ukupno gotovo 200 natjecatelja. 

Etiopljanin Erkolo Ashenafi i ove je 
godine bio najbrži polumaratonac na 
stazi dugačkoj 21 kilometar (1:09:26), 
dok je najbrža maratonka bila Slovenka 
Helena Javornik (1:21:55). 
Što se utrke vatrogasaca tiče, za odrasle 
je staza bila dugačka 7.000 metara, za 
mladež 1.400, a za djecu 700 metara.

Rezultati utrke vatrogasaca

DJECA I MLADEŽ: U kategoriji djeca 
M prvi je bio Frane Vidović (DVD San 
Marino, Novi Vinodolski), drugi njegov 
kolega Rafael Buneta, a treći Vitorio 
Antoninić ( DVD Mali Lošinj). U 
kategoriji djeca Ž najbrža je bila Petra 
Filipović (DVD San Marino), druga 
Maja-Marija Bakač (DVD Žiškovec), a 
treća Lucija Buneta (DVD San Marino). 

U kategoriji mladež M prvo mjesto 
osvojio je Antonio Lašak (DVD 
Požega), drugo Tomislav Peranić 
(DVD Kraljevica), a treće Marin Milak 
(VZG Bjelovar). U kategoriji mladež 
Ž pobijedila je Margareta Mavrinac 
(DVD Bribir), druga je bila Monika 
Stazić (DVD Požega), a treća Tamara 
Komadina (DVD San Marino).

ODRASLI: U kategoriji muški rođeni 
do 1956. godine, prvi je, kao i prošle go-
dine, bio Josip Sintić ( JVP Grada Rije-
ke), drugi Pavao Kombol (DVD Bribir), 
a treći Vladimir Halauk (VZG Bjelovar). 
U kategoriji rođeni od 1957.-1966. go-
dine prvo mjesto osvojio je Davor Ma-
taković ( JVP Karlovac), drugo Marin-
ko Rubeša ( JVP Grada Rijeke), a treće 
Miroslav Cavlek ( JVP Mali Lošinj). U 
kategoriji rođeni od 1967.-1976. godine 
najbrži je bio Blaž Barac (DVD Bribir), 
drugo mjesto osvojio je David Marot 

IX. međunarodna utrka 
vatrogasaca u Fužinama

( JVP Grada Rijeke), a treće Mauricio 
Križmanić (DVD Kanfanar). U katego-
riji rođeni od 1977.-1986. godine prvo 
mjesto osvojio je Ivan Kuran ( JVP Met-
ković), drugo Ivica Krenek (DVD Opa-
tija), a treće Matej Plevel (GB Koper). U 
kategoriji rođeni od 1987.-1994. godine 
pobijedio je Filip Kovačić (DVD Vrata), 
drugi je bio Patrik Vlakančić ( JVP Mali 
Lošinj), a treći Igor Posavec (DVD Be-
denec). U kategoriji rođeni 1994. godine 
pobijedio je Valentino Topolovec (DVD 
San Marino), drugi je bio Mateo Burek 

(VZG Bjelovar), a 
treći Vladislav Pla-
covici (DVD Opa-
tija).
U kategoriji žene 
rođene do 1994. 
godine pobijedila 
je Karmen Barac 
(DVD Bribir), dru-
ga je bila Dubravka 
Smiljanić (VZG 
Bjelovar), a treća 
Gordana Mirosav-
ljević (VZG Bjelo-
var).  

Kažimo i to da je 
od svih natjecatelja 

najbrži bio Blaž Barac (DVD Bribir), 
drugo mjesto osvojio je David Marot 
( JVP Grada Rijeke), a treće Mauricio 
Križmanić (DVD Kanfanar), dok je u 
ženskoj konkurenciji najuspješnija bila 
Karmen Barac (DVD Bribir), potom 
Dubravka Smiljanić (VZG Bjelovar) te 
Gordana Mirosavljević (VZG Bjelovar). 
Prema ostvarenim timskim rezultatima, 
najuspješniji tim bio je DVD Bedenec, 
drugo mjesto osvojio je JVP Grada Rije-
ke, a treće DVD San Marino. 

Start najmlađih

DVD San Marino osvojio pojedinačno dva prva, jedno drugo i dva treća 
mjesta te dva treća mjesto ukupno u kategoriji djeca M i odrasli
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Čak 51 ekipa okupila se 1. 
listopada na stadionu NK-a 
Grobničan u Mavrincima, na 

županijskom vatrogasnom natjecanju za 
odrasle. Ekipe su se natjecale u vježbi 
s opremom te štafetnoj utrci, a bile su 
raspoređene u nekoliko kategorija.

U najmasovnijoj kategoriji – muški A 
sudjelovalo je 28 natjecateljskih postrojbi, 
a prvo je mjesto pripalo ekipi DVD-a 
San Marino I iz Novog Vinodolskog. 
Drugo mjesto osvojio je DVD Lokve, a 
treće DVD Prezid. U kategoriji PVP-a 
sudjelovala je samo ekipa JVP-a Rijeka 
koja je u vježbi s opremom postigla 
i najbolje vrijeme natjecanja (40,10). 
Među osam ekipa koje su se natjecale u 
kategoriji žene A prvo je mjesto osvojio 
DVD Njivice, drugo DVD Mrkopalj, a 
treće DVD Prezid.  U kategoriji muški 
B sudjelovalo je 11 ekipa, a prva tri 
mjesta pripala su DVD-ima Delnice, 

U organizaciji JVP-a Rijeka, 
potkraj rujna u Rijeci je održan 
4. memorijal Riječke vatre, 

posvećen vatrogascima grada Rijeke 
poginulim na intervencijama. Svoje 
su vještine u fire combatu na riječkome 
Korzu pokazali natjecatelji iz: JVP 
Rijeka, JVP Zagreb, JVP Pula, DVD 
Bale, DVD Klana, DVD Medulin, 
DVD Žrnovnica, DVD San Marino 
Novi Vinodolski, DVD Lovran, DVD 
Opatija, DVD Sveta Nedelja, DVD 
Halubjan, DVD Osijek - Gornji grad, 
DVD Hrnetić - Novaki, DVD Škrljevo, 
DVD Oštarije te PGD Britof, PGD 
Ježica, PGD Ljubljana, PGD Visoko 
-Milje, PGD Brezovica i PGD Krško.

U spomen na preminuloga 
zapovjednika DVD-a i JVP-a 
Delnice Gorana Gašparca 

Pupina, u Delnicama je početkom 
rujna održan istoimeni, VI. po redu 
međunarodni memorijal. Sudjelovalo 
je 15 ekipa iz Hrvatske i Slovenije iz 
DVD-ova Škrljevo, Skrad, Delnice, 
Ravna Gora, Bukov Vrh, Vrbovsko, 
Zlobin, Halubjan, Lokve, Stara Sušica, 
Bribir te PGD Šalka Vas i JVP-i Delnice 
i Opatija. Najbolje su rezultate postigli 
članovi DVD-a Škrljevo koji su zauzeli 

Gotovo 500 vatrogasaca na 
županijskom natjecanju u Mavrincima

CD 1, br. 432, potpis: CD 1, br. 438, potpis: JVP Rijeka
CD 1, br. 420, potpis: DVD Njivice
CD 1, br. 424, potpis: CD 1, br  014, potpis: CD 1, br. 417, 
potpis: CD 1, br. 411, potpis: 

Lokve i Škrljevo. U kategoriji PVP 
B bili su jedino predstavnici JVP-a 
Opatija koji su ukupno osvojili 355,6 
bodova. Naposljetku, u kategoriji žene 

B sudjelovale su ekipe DVD Bribir i 
Škrljevo, a Bribirčanke su bile bolje.

DVD San Marino JVP Rijeka DVD Njivice

DVD Delnice DVD Opatija DVD Bribir

                                              

Nagrade najboljima uručili su županijski vatrogasni zapovjednik Slavko Gauš, predsjednik 
VZPGŽ-a Hinko Mance te njihovi zamjenici Mladen Šćulac i Velibor Topolovec.

4. memorijal Riječke vatre: domaćini 
najuspješniji

Natjecalo se u nekoliko starosnih 
skupina. U kategoriji C natjecale su se 
tri ekipe, a najuspješnija bila ekipa JVP-a 
Rijeka (Igor Hrelja, Marijan Smerdel) s 
218,20 bodova, drugi je bio JVP Zagreb 
(Dražen Pavlić, Dražen Đurašin), a treći 
PGE Krško (Bojan Naraglav, Drago 
Novak). 
U kategoriji B natjecalo se 10 ekipa, a 
pobijedio je JVP Rijeka (Roland Frlan, 
Marko Medač) sa 141,50 bodova koji 
je ujedno ostvario i najbrže vrijeme 
natjecanja. Drugo i treće mjesto također 
su osvojile ekipe JVP-a Rijeke (David 
Marot i Dario Gauš te Slobodan 
Duduković i Kristijan Brmalj).
U najjačoj – A kategoriji bila je i najveća 

„gužva“. Sudjelovalo je 25 ekipa, a najbrži 
su bili članovi DVD-a Žrnovnica (Milan 
Barbarić, Branimir Roguljić) sa 156,90 
osvojenih bodova. Drugo mjesto zauzeo 
je DVD San Marino – Novi Vinodolski 
(Nenad Cvjetković, Marko Mataija), 
a treće ponovno JVP Rijeka (Vedran 
Butorac, Siniša Kauzlarić). 
Na Riječkim vatrama nastupile su i dvije 
ženske ekipe pri čemu je DVD Klana 
(Andrea Medvedić, Bernarda Laginja) s 
336,60 bodova bila bolja od natjecateljica 
DVD-a Medulin (Mirna Mihovilović, 
Sanja Radošević).

DVD Škrljevo i JVP Delnice pobjednici 
delničkoga memorijala

Riječke vatre tradicionalno privlače mnogobrojnu publiku Detalj natjecanja

Goran Gašparac Dvostruki pobjednici: DVD Škrljevo
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U Plešcima je u organizaciji 
DVD-a Plešce i uz potporu 
Grada Čabra i VZPGŽ-a, u 

rujnu održan 14. Memorijal Marijan 
Majetić, tradicionalno međunarodno 
vatrogasno natjecanje djece i mladeži. 
Nastupilo je 36 ekipa iz četiri županije i 
susjedne Republike Slovenije.
Uvjerljivu pobjedu u ukupnom plasmanu 
ostvario je DVD San Marino iz Novog 
Vinodolskog koji je osvojio 100 
bodova (jedno prvo, dva druga i jedno 
treće mjesto), ispred DVD-a Sušak iz 
Rijeke koji je osvojio 78 bodova (jedno 
drugo, dva treća i jedno osmo mjesto). 
Trećeplasirani su bili prošlogodišnji 
pobjednici – DVD Lokve.  
U kategoriji djeca Ž najbolja je bila 
ekipa DVD-a Kras, drugi je bio DVD-a 
San Marino, a treći DVD Sušak. U 
kategoriji djeca M pobijedila je ekipa 
DVD-a Kerestinec, drugi je bio DVD-a 
San Marino, a treći DVD Halubjan. U  
kategoriji mladež Ž prvo mjesto osvojila 
je ekipa DVD-a Čakovec, drugo DVD 
Prezid, a treće DVD Sušak, dok je u 
elitnoj kategoriji mladež M prvo i treće 
mjesto pripalo ekipama DVD-a San 

Rekordnih 48 ekipa iz 10 hrvatskih 
županija sudjelovalo je na 7. 
Memorijalu Jasmin Filipović koji 

je u organizaciji DVD-a San Marino 
Novi Vinodolski i pod pokroviteljstvom 
Grada Novi Vinodolski održan 
početkom kolovoza.

Natjecateljske su postrojbe morale 
pokazati spretnost i brzinu u vježbi 
3-1A s vatrogasnom opremom, a 
natjecalo se u dvije kategorije:muški A i 
žene A. Ukupno su nastupile 34 muške 
i 14 ženskih ekipa. Među natjecateljima 
najbrži su bili pripadnici DVD-a 
Sveta Nedjelja, drugo je mjesto pripalo 
DVD-u Mladost iz Kaštel Sućurca, a 
treće natjecateljskoj postrojbi DVD-a 
Zaprešić. U ženskoj je konkurenciji 
pobijedila ekipa DVD-a Zaprešić, druge 
su bile vatrogaskinje DVD-a Bribir, a 
treće predstavnice DVD-a Njivice. 

Medalje i pehare najboljima uručili 
su županijski vatrogasni zapovjednik 
Slavko Gauš, gradonačelnik Oleg 
Butković,  otac preminuloga Jasmina 
– Ivica Filipović, ujedno i počasni 
predsjednik Organizacijskoga odbora 
Memorijala, predstavnik glavnog 
sponzora - Vulkan-Nove Rijeka, Rajko 
Vukelić te predsjednik DVD-a San 

U povodu blagdana Sv. Roka, 
Dana Općine Klana, u Klani 
je  sredinom kolovoza održano 

9. rokovsko natjecanje vatrogasne djece 
i mladeži u organizaciji DVD-a Klana. 
Na natjecanju je nastupilo 27 ekipa iz 
18 dobrovoljnih vatrogasnih društva, u 
kategorijama djeca 6-12 godina, žene i 
muški, te mladež 12-16 godina, žene i 
muški. Sudjelovali s DVD-ovi: Delnice, 
Plešce, San Marino - Novi Vinodolski, 
‘Halubjan, Škrljevo, Gomirje, Prezid,  
Skrad, Škalnica, Donja Dubrava, Zlobin, 
Bribir, Hreljin, Kras - Šapjane, Drenova, 
Oštarije, Kupjak   i Klana.

prva mjesta u kategorijama DVD muški 
i DVD žene te osvojili prijelazni pehar 
memorijala, dok je u kategoriji JVP-a 
pobijedila ekipa domaćina koja je ujedno 
ostvarila i najbolji rezultat memorijala.
Pored klasičnoga vatrogasnog natjecanja, 
održano je i nadmetanje u vatrogasnim 
igricama u kojemu su najviše spretnosti 

14. Memorijal Marijan Majetić: 
6 pehara DVD-u San Marino

Marino, a drugoplasirana je bila ekipa 
DVD-a Sušak.
Zanimljivosti radi napomenimo da 
je u trenutku kada je ekipa DVD-a 
San Marino primala svoj drugi pehar, 
svečanost na trenutak prekinuta 
pljeskom u čast novljanskih natjecatelja 
kojima je to bio stoti  pehara osvojen u 
posljednjih 10 godina. Kažimo i to da je 
najmlađa ekipa na natjecanju bila ona iz 
DVD-a Opatija.

Nagrade najboljima uručili su Renata 
Topolovec, predsjednica Savjeta 
vatrogasne mladeži VZ PGŽ-a, 
Zvonimir Lipovac, predsjednik VZ-a 
Grada Čabra, Velibor Topolovec, 
zamjenik predsjednika VZPGŽ-a, 
članovi županijske Komisije za 
natjecanja Zoran Rački i Klaudijo Filčić 
te Dušan Muhvić, predsjednik domaćina 
- DVD-a Plešce.

Velibor Topolovec

pokazale ekipe DVD-a Vrbovsko, 
DVD-a Bribir i JVP-a Delnice.
Na svečanoj dodijeli nagrada čestitke 
najboljima uputili su gradonačelnici 
Delnica i Bakra  Marijan Pleše i 
Tomislav Klarić, načelnik Općine Skrad 
Damir Grgurić, a nije izostala ni čestitka 
predsjednika Vatrogasne zajednice 

PGŽ-a Hinka Mancea te domaćina 
natjecanja – Šime Jaške, predsjednika 
DVD-a Delnice i Livia Andlara, 
ravnatelja JVP-a Delnice.

Natjecanje je održano pod 
pokroviteljstvom Grada Delnice i tvrtke 
MG iz Rijeke.

DVD Sveta Nedelja i DVD Zaprešić 
najbolji na Memorijalu Jasmin Filipović

Marino Želimir Butorac. 

Podsjetimo, turnir je pokrenut u 
spomen na prerano preminuloga 
člana DVD-a San Marino – Jasmina 
Filipovića, održava se u centru Novoga 
pa ga uvijek prati i velik broj gledatelja, 

a sve završava atraktivnim vatrometom. 
Voditelj memorijala i tajnik DVD-a San 
Marino Velibor Topolovec izrazio je 
zadovoljstvo odazivom ekipa te najavio 
novi memorijal u kolovozu iduće godine.  
     
  

9. rokovsko natjecanje vatrogasne djece i mladeži: 
San Marino trostruki pobjednik, slavio i DVD Prezid

 Slavio i JVP Delnice
Prijelazni pehar predala Ivanka Pleše, 
supruga preminuloga G. Gašparca

Zlatni naraštaj mladeži DVD-a San Marino: 100 pehara u 10 godina

Pobjednici: DVD Sveta Nedelja i DVD Zaprešić

Domaćin je nastupio s četiri ekipe - tri 
muške i jednom ženskom koja je postigla i 
najbolji rezultat osvojivši 5. mjesto

Trostruko slavlje: San Marino – Novi Vinodolski
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Pod pokroviteljstvom Primorsko-
goranske županije, Grada 
Kraljevice i VZPGŽ-a, u 

Kraljevici je u organizaciji DVD-a 
Kraljevica održan 5. humanitarni 
malonogometni turnir Heroji Kornata. 
Po prvi puta ove je godine turnir bio 
međunarodni jer je nastupila ekipe 
Majcttchow iz slovačke Trnave, čime je 
još jednom potvrđeno da humanost ne 
poznaje granice. Uz Slovake, na turniru 
su nastupile ekipe: HSP Kraljevica, JVP 
Rijeka, DVD Zlobin, Vatrogasci 93 iz 
Novog Vinodolskog, DVD Kraljevica, 
Paintball extreme  Kraljevica, Bistro 
Leut i GP Slađo.
Nakon  dvodnevnog odmjeravanja sna-
ga,  prvo mjesto osvojila je ekipa Vatro-
gasci 93 iz Novog Vinodolskog koja je u 
finalu pobijedila prošlogodišnje pobjed-
nike, ekipu HSP Kraljevica. Trećeplasi-
rana je bila ekipa  DVD Kraljevica koja 
je bila uspješnija od četvrtoplasirane eki-
pe Bistro Leut. Najbolji golman turnira 
bio je golman pobjedničke ekipe Mirko 

 5. Heroji Kornata: Novljani najbolji

Finalisti turnira

Komadina, a najbo-
lji strijelac Marko 
Mršić iz ekipe Bi-
stro Leut. Pehar za 
fair play dodijeljen 
je gostima iz Slo-
vačke.
Zatvaranju turnira 
i dodijeli nagra-
da prisustvovali su 
mnogi uglednici, 
među njima i za-
mjenik gradona-
čelnika Grada Kraljevica Rastko Davila, 
zamjenik predsjednika VZPGŽ-a Ve-
libor Topolovec, ravnateljica Doma za 
djecu i mladež Oštro Branka Pajazetović, 
predsjednica Savjeta vatrogasne mladeži 
VZPGŽ-a Renata Topolovec te zapo-
vjednik DVD-a Kraljevica Aleksandar 
Kružić koji se posebno zahvalio svim su-
dionicima turnira.

Inače, dosad je na ovim turnirima 
prikupljeno više od 130 tisuća kuna. Prvu 

godinu prikupljena sredstva uplaćena 
su u fond stradalih vatrogasaca na 
Kornatima, posljednje tri godine novac 
je doniran Odjelu onkologije Dječje 
bolnice Kantrida, dok je ove godine 11 
tisuća kuna utrošeno za opremu dječjeg 
igrališta Doma za djecu i mladež Oštro, 
a devet tisuća kuna donirano je obitelji 
Jardas, tj. djeci čiji su roditelji ovoga ljeta 
stradali u prometnoj nesreći na riječkoj 
zaobilaznici.

Velibor Topolovec 

U kategoriji „djeca žene“ prvo mjesto 
pripalo je DVD-u San Marino, drugo 
mjesto zauzela je ekipa DVD-a Bribir, a 
treći je  bio DVD Škrljevo. To je ujedno 
bio i ukupan broj ekipa koje su nastupile 
u toj kategoriji. 

Ekipa DVD-a San Marino najbolja je 
bila i u  kategoriji „djeca muški“. Drugo 
mjesto pripalo je DVD-u Zlobin, a na 
treće mjesto svrstala se natjecateljska 
ekipa DVD-a Delnice. Ukupno je u toj 
kategoriji nastupilo jedanaest ekipa.

U kategoriji “mladež žene” nastupile su 
tri ekipe. Ekipa DVD-a Prezid zauzela 

je prvo mjesto, drugo mjesto pripalo 
je DVD-u Klana, dok je treće mjesto 
zauzela ekipa DVD-a Donja Dubrava.

U kategoriji ‘’mladež muški“, od ukupno 
deset ekipa, ponovno je najbolji bio 
DVD San Marino. Drugo mjesto zauzeli 
su članovi DVD-a Skrad, dok je treće 
mjesto pripalo DVD-u Oštarije.

Priznanja najboljima uručili su 
načelnik Općine Klana Matija Laginja, 
predsjednik DVD-a Klana Slavko Gauš, 
predsjednica Savjeta mladeži Vatrogasne 
zajednice PGŽ-a Renata Topolovec te 
zamjenik zapovjednika DVD-a Klana 

Mark Gržinčić.    
           Dario Gauš

Delnički vatrogasci – suorganizatori vatrogasne olimpijade u Kočevju
Već dugi niz godina vatrogasci Grada Delnica i 

Gasilske zveze Kočevje njeguju prijateljske od-
nose, a u posljednjih nekoliko godina, jednom 

na godinu, održavaju zajedničke vatrogasne vježbe 
pri čemu se izmjenjuju kao domaćini. 

Ove je godine suradnja proširena na olimpijadu vatro-
gasne mladeži, održanu u Kočevju, pri čemu su delnič-
ki vatrogasci (Dragan Abramović, Franjo Hrgović, De-
nis Rački, Marim Tomac, Matija Tomac, Mate Barbarić i 
Livio Andlar) bili suorganizatori (priprema objekata za 
smještaj natjecatelja). 

Natjecanje je trajalo tri dana, a delnički su vatrogasci 
bili na svečanom otvaranju, službenim treninzima , a 
naravno i na središnjem događaju - natjecanju ekipa 
vatrogasne mladeži.
Devetero delničkih operativaca na čelu s predsjedni-
kom DVD-a Delnice Šimom Jaškom, voditelji vatro-
gasne mladeži te članovi dvaju natjecateljskih ekipa 
vatrogasne mladeži imali su što vidjeti pa s ponosom 
ističu da su svjedočili velikom događaju, organizira-
nom tako kvalitetno da će svim budućim domaćinima 
te manifestacije taj standard biti teško dostižan.

Hrvatske su ekipe postigle izvrstan plasman, osvojivši 
treće mjesto (ženska ekipa DVD-a Josipdol) i osmo 
mjesto (dječaci DVD-a Bedekovčina). Te su ekipe do-

stojno predstavile hrvatsko vatrogastvo, osobito ako 
se zna da su uz malo više sreće dečki iz Bedekovčine 
mogli čak i pobijediti, za što su sigurno bili uvježbani 
i sposobni.

Nakon olimpijade, u listopadu su dvojica članova 
DVD-a Delnice (zapovjednik DVD-a Delnice Livio 
Andlar i njegov zamjenik Nenad Pleše) s kolegama 
iz Kočevja otišla na Kornate i u posjet DVD-u Vodice.  

U pratnji vodičkih vatrogasaca, gasilce iz Kočevja i 
njihovi delnički prijatelji prošli su mjestom tragedije 
te pokraj svakoga križa zapalili svijeću. Po povratku s 
Kornata obišli su DVD Vodice te Nacionalni park Krka. 
Spomenuti su događaji potvrdili istinsko vatrogasno 
prijateljstvo Kočevja i Delnica te  plodonosne suradnje 
vatrogasnih zajednica dviju sredina. 

Livio Andlar

DVD Prezid slavio u kategoriji mladež žene
Dodjela nagrada: V. Topolovec, M. Laginja, R. Topolovec, 
S. Gauš, M. Gržinčić i voditelj natjecanja Dario Gauš

Ekipa domaćina – izvrsna druga
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U lipnju ove godine osnovana je 
Udruga potražnih pasa Hrvatske 
sa sjedištem u Jurdanima.  

Udrugu su osnovali zaljubljenici u pse, 
a za predsjednika je izabran Zoran 
Laslavić ( JVP Opatija). Udruga 
trenutačno ima sedamdesetak članova, 
voditelja potražnih pasa iz redova 
vatrogasne službe, ali i pripadnika drugih 
interventnih službi koje pripomažu 
prilikom akcija spašavanja. Naravno, 
važni članovi Udruge su i sami potražni 
psi kojih je s riječkoga područja sedam. 
Među njima su i potražni psi opatijskih 
vatrogasaca koji su, prvi u Hrvatskoj, 
službeno uvedeni u članstvo spasilačkih 
timova opatijskih vatrogasaca. Ostali psi 
dolaze pak iz Kluba za obuku službenih 
i sportskih pasa (KOSSP) iz Zagreba s 
kojim Udruga usko surađuje. 
Svrha je Udruge promovirati rad 
spasilačkih pasa te pomoću njih 
pomagati unesrećenima, bilo onima 
izgubljenima na nepoznatom terenu ili 
pak zatrpanima ispod ruševina, odrona, 
lavina. Treninzi sa psima održavaju se na 
poligonu Vatrogasne zajednice PGŽ-a 
te na vježbalištu  KOSSP-a u Zagrebu 
s njihovim spasilačkim grupama, pod 
nadzorom iskusnih spasilaca koji iza 

DVD Opatija i Drenova – članovi Castruma, 
najvećega pjevačkog zbora u Hrvatskoj
Sredinom studenog u Mavrincima 

(općina Čavle) je u sklopu 
manifestacije Grobnička jesen 

održan koncert mješovitoga pjevačkoga 
zbora Castrum. Riječ je o najvećem zboru 
u Hrvatskoj koji čini 500-tinjak pjevača 
iz 18 zborova s područja Primorsko-
goranske županije, među kojima su 
i pjevači DVD-a Opatija i DVD-a 
Drenova. Koncert je održan pod visokim 
pokroviteljstvom predsjednika RH 
Ive Josipovića, izvedeno je 11 pjesama 
od čega su četiri bile na grobničkoj 
čakavštini koja je, kažimo usput, upravo 
u studenom proglašena zaštićenim 
nematerijalnim kulturnim dobrom 
Republike Hrvatske. Koncert su uveličali 
i krčki sopci Klaudijo Dunato i Branko 
Brnić te tamburaši KUD-a Dr. Antun 
Barac iz Grižana.

Inače, Castrum je osnovan u rujnu prošle 
godine na inicijativu Katedre čakavskoga 
sabora Grobnišćine. Dosad su imali 

dva javna predstavljanja, a spomenuti 
je koncert bio njegov prvi samostalni 
cjelovečernji nastup. 

Osnovana Udruga potražnih pasa Hrvatske

sebe imaju mnogo spasilačkih natjecanja 
i potražnih akcija.
Predsjednik Udruge Zoran Laslavić 
poziva sve ljubitelje pasa da se uključe 
u rad Udruge te najavljuje dva važna 

programa čija realizacija počinje sljedeće 
godine: Udruga će, naime, organizirati 
školu poslušnosti za pse, a potom i školu 
za potražne pse.

Otišao je tiho, samozatajno i bez pozdrava. 
Otišao je veliki entuzijast, vatrogasac, učitelj 
i prijatelj, ali prvenstveno privržen i vrijedan 

suprug, otac, djed, veliki gospodin - Josip Jaška. 
Njegovo toplo i plemenito srce prestalo je kucati 
13. rujna 2011. godine nakon kratke i teške bolesti, 
svoje posljednje bitke, svog posljednjeg požara koji, 
nažalost, nije uspio dobiti, nije uspio ugasiti. 

Naš Joso rođen je 22. ožujka 1942. u Supetarskoj 
Dragi na otoku Rabu od oca Stjepana i majke Antice 
r. Jaška. Osnovnu školu završava na Rabu, nakon čega 
odlazi u Rijeku gdje završava kuharski zanat. Nakon 
odsluženoga vojnog roka, radni vijek započinje kao 
pomorac, a paralelno s time upisuje Pravni fakultet. 
Godine 1966. sklapa brak s Milom u kojem podiže i 
odgaja dvoje djece: sina Mirabela i kćerku Anamariju. 
Dočekao je naš Joso i svoju unučad, svoju veliku sreću 
i radost. Ramon, Nora, Izabela, Nina i Zara svijali su 
se oko Josina gnijezda do njegova posljednjeg daha. 
Na njih je naš Joso prenio ljubav prema vatrogastvu 
i dobrovoljstvu pa su i oni postali dio vatrogasne 
mladeži DVD-a Rab.

Veći dio radnoga vijeka, od 1978. do umirovljenja, radio 
je u Općinskome sudu u Rabu kao sudski izvršitelj. 
Bio je član mnogobrojnih društveno - političkih 
udruga u kojima je, zahvaljujući čestitom i poštenom 
radu te velikom ugledu, obnašao mnogobrojne visoke 
dužnosti.  Za svoj doprinos zajednici primio je 
Plaketu Općine Rab 1985., a 2006. godine nagrađen 
je i nagradom za životno djelo Grada Raba.

Ipak, najaktivniji je bio na području vatrozaštite 
otoka Raba pa ne čudi da je upravo on bio sinonim 
za rapsko vatrogastvo. Vatrogasni radni vijek počeo 
je 1. listopada 1967. učlanjenjem  u DVD Rab. 
Svojim pregalačkim radom, disciplinom, poštenjem 
i golemom energijom stekao je zvanje vatrogasnog 
časnika 1. stupnja te obnašao sve relevantne dužnosti 
u operativnoj postrojbi DVD-a Rab, a potom i u 
Vatrogasnoj zajednici otoka Raba. Na čelu rapskih 
vatrogasaca bio je od 1986. pa do svog, nažalost, 
preranog odlaska. U tom razdoblju, otok Rab postaje 
simbol dobro organizirane protupožarne zaštite i 
izvan granica Hrvatske.  Josip je izrađivao gotovo 
sve planove i procjene zaštite od požara, planove 
obuka postrojbi, tečajeve za građanstvo, programe 
za osposobljavanje vatrogasnih kadrova. Gotovo 

20 godina predavao je teoretski i praktični dio 
vatrozaštite studentima Šumarskoga fakulteta iz 
Zagreba na njihovom radnom poligonu u Sv. Mari 
te stekao veliku naklonost studenata i profesora. 
Aktivirao se i pri osnivanju DVD-a Lopar, društva 
koje rame uz rame sa DVD-om Rab štiti  otok od 
svih prirodnih katastrofa. 

Za svoj nesebičan i dugogodišnji rad u vatrogastvu  
nositelj je brojnih nagrada i priznanja kao što 
su: vatrogasna plamenica sa zlatnim obilježjem, 
vatrogasna zvijezda sa zlatnim obilježjem, priznanja 
za posebne zasluge HVZ-a, vatrogasna spomenica za 
40 godina djelovanja te najveće vatrogasno priznanje 
HVZ-a u operativi -  Povelja i plaketa s likom Mirka 
Kolarića. 

Dragi naš Joso, veliko i iskreno ti hvala za sve što si 
učinio.

DVD Rab

Josip Jaška (1942. – 2011.)
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